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APPEARANCES:

JEFFREY R. ANDERSON, ESQ,, MICHAEL G,

FINNEGAN, ESQ,, Attorneys at Law,366 Jackson

Street, Suite 100, St, Paul, Minnesota 55101,

appeared for Plaintiff.
INGA K. SCHUCHARD, ESQ,, AttorneY at

Law, 30 East 7th Street, Suite 3200, St. Paul,

Minnesota 55101, appeared for Archdiocese of

St. Paul and Minneapolis.

THOMAS B, WIESER, ESQ., AttorneY at

Law, 2200 Bremer Tower, 445 Minnesota Street,

St, Paul, Minnesota 55101, appeared for

Archdiocese of St, Paul and M inneapolis.

THOMAS R, BRAUN, ESQ., ANd

CHRISTOPHER W. COON, ESQ., Attorneys at Law,

117 East Center Street, Rochester, Minnesota

55904, appeared for Diocese of Winona.

MARK W. GEHAN, ESQ., AttorneY at Law,

W-1100 First National Bank Building, 332

Mlnnesota Street, St, Paul, Minnesota 55101,

appeared for Thomas Adamson.

ALSO PRESENT:

Gary Leann, videographer
***
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***

MR. LEANN: Today's date is MaY 16,

20L4. The time is approximately 10:14 a.m.

This is the video deposition of Mr. Thomas

Adamson, Will counsel please identify
themselves for the video record?

MR. ANDERSON: For the Plaintiff,
Jeff Anderson.

MR, FINNEGAN: For the plaintiff,

Mike Finnegan.
MR. GEHAN: For the witness, Mark

Gehan, G-e-h-a-n.
MR. BRAUN: Tom Braun forthe

Diocese of Winona.
M R, COON: ChristoPher Coon, also

for the Diocese of Winona.
MR, WIESER: Tom Wieser on behalf of

the Archdiocese of St. Paul and Minneapolis.

MS. SCHUCHARD: Inga Schuchard on

behalf of Archdiocese of St. Paul and

M in nea p o lis.

MR. LEANN: Will the court rePorter
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please swear in the witness?

THOMAS ADAMSON,

called as a witness, being first duly sworn,

was examined and testified as follows:

MR. LEANN: You may Proceed.

EXAMINATION

BY MR, ANDERSON:

Would you please state your full name for the

record?

Thomas Paul Adamson.

Mr. Adamson, I know you've been through this

process before. Today you're being

transcribed by written transcription and

videotaped as well. You're aware of that?

Yes.

You're also aware that the answers you give to

the questions posed are under oath?

Yes.

Okay, What is your current health?

Pardon me?

What is your current health?

THE WITNESS: What do You want me to

say about that?

MR. GEHAN: You tell him how healthy

you are or not. Answer the question

7

because he can't record a nod of the head or a

gesture of the hand. Okay?

(No response).

Is that okay?

Yes.

Okay. Are you currently receiving funds from

the Diocese of Winona or the Archdiocese of

St. Paul and Minneapolis?

f get my pension fund -- fund from the Diocese

of Winona.

How much is that fund?

$1650 a month.

And do you receive any other funds from the

diocese beyond the pension of 1650?

No.

Do you receive any -- do you have health

insurance supplied by them to you?

I'm on Medicare as my primary insurer.

And then --

Blue Cross Blue Care -- Blue Cross/Blue Shield

is the secondary provider.

And who pays the premium for that?

The diocese.

Diocese of Winona?

Yes.
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Well, my health is precaurious. I -- I -- I
had a cataract surgery last month and I'm in
line for open heart surgery in two weeks.

Okay,

And -- and that's in preparation -- besides

the heart surgery, I'm in line for a hip

replacement and so that's all kinda piled up

rather dramatically.
All right. If at any time today you want to

take a break or you're not feeling well, just

let us know, we'll be happy to take a break

and make sure we don't do anything to

aggravate your health or impede it in any way.

Okay?

Okay.

If you do decide to take a break, the only

request I would make of you is that you answer

the question put to you and then take whatever

break you need and whatever time you need

today for reasons of your health. Okay?

(No response).
Is that all right?

Yes.

Okay. I will need you to answer questions

audibly so he can record what is ever said

I
Do they provide any other benefits to you

beyond your pension and the supplemental

insurance payment?

No.

The records reflect that you were voluntarily

removed from the clerical state, that means

removed officially as a priest, Is that

correct?

Yes.

Was that something that you sought to have

done or was that something that the bishop or

somebody else requested thal you do?

The Bishop Harrington initiated that.
Tell me how that came about,

Well, he had been the bishop for a few years

and I had -- I was continuing to function --
for a long time I had been suspended from any

active ministry to do anything as a -- in the
role ãs a priest and I continued to -- to be a

priest. And then he didn't have much to say

to me at the time, but at one point he said,

"It's time for you to seek laicizationr" and

he gave me the alternatives for that.
When did he tell you that it was time to seek

laicization?
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I
I think three years ago, approximately. I --
I don't know.
Where were you living at the time?

I was living in Eau Claire, Wisconsin.
And did he tell you why he thought it was

time --

No.

-- for you to seek it?

No. He did not.
Had anything happened that you believe

precipitated such a request after all these

years?

No. I would say no to that.
Was that before I visited you in -- with Mike

Finnegan in Eau Claire or after I visited you

in Eau Claire?

You visited me in 'O9, I think. ft would have

been after that.
How long would you say after that? Was it a

month, a week?

Oh, I think years.

Okay,

I'm just taking those dates and times off the
top of my head. I --
Sure,
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that agreement that provided it would not be

public, correct?

Yes.

Was that on the initiation and suggestion of

Bishop Harrington?

Yes.

Did he tell you why that would not be public

and the reason they wanted it not to be

public?

I don't know if I had input into that, but I
-- I agreed with it.
Beyond signing a form, was there any incentive

to you, such as a lump-sum payment, to agree

to do it voluntarily versus going through the

process of involuntary laicization?

No.

Was there any offer or discussion of such a

payment or an incentive to do it?

No.

Why did you agree to do it?

Well, the options were to -- to do it
voluntarily or to go through a court process.

Okay.

Which would be -- amount to a -- maybe a --
the -- the term escapes me -- to be publicly
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A. I could be corrected on either one.

a. Okay, When he told you that it was time to

seek laicization, what happened? Tell us

about the process that was initiated at that

time.

A. He told me I could do it voluntarily or I
could go through a canonical trial and that
was the option. And I -- I -- I -- he gave me

very short notice to make a decision and I --
and they had a form |etter for doing that and

within a few days I signed the |etter.
a. Okay, And was the letter one that indicated

you would do it voluntarily as opposed to --

A. Yes, and that it would not be publicly
announced. f don't know if that --

MR. GEHAN: Mr, Adamson, you've got

to let him finish his question before you

answer.

A. oh, r'm sorry.
BY MR. ANDERSON:

O. That's okay. So I think the question was that
you did sign the form, agreeing to voluntarÌly
permit your laicization, correct?

A. Yes.

O. And there was also something in that form or
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-- some of you must have the word. Laicized.

The word for that escapes me, but I -- I could

have a trial and select canon lawyers and
people to argue my side and then they would
make a decision.
And what was it about that that caused you to

believe that you didn't want to do that or

that the bishop was urging you to do that that

way?

It was an either/or thing and to -- to do it,
to me to volunteer to do it seemed to be the
better thing. I was in my 7Os age-wise, and

-- and I had been, what, under censure --
under suspension, that's a better word, for
quite some time and I -- and I knew f would
never function publicly as a priest again.
You had been a priest before laicized. Had

you functioned privately as a priest?

Yes, I -- at -- when Bishop Rossi was there,
he asked me not to dress as a clerlc or to do

things publicly. That came with the
suspension from priestly faculties, not to
dress as a priest or to act as a priest, and I
never have since.
What year was that?
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I think it was 1988, but that's off the top of

my head, too.

Okay. And when he asked you not to publicly

function as a priest or dress as a priest, did

you abide by that instruction?

Yes,

And up until that time, you had in some

capacity operated as a priest and if so, how?

In -- only in a very private waY did I
function as a priest. I mean, even today I do

the priest prayers and stuff' I've never

missed that in my 6O years, but -- and I was

saying Mass, but I -- f never functioned with
a family or friends or anyone in -- after

that, no,

okay. Before 1988, you would say Mass where?

In my home.

Would you ever do it in any of the churches as

a supply priest or to help out other priests

who needed your help?

Never.

When was the last time you did any function as

a priest, then, where you ministered the

sacraments publicly, presided Mass or anything

likc that as you recall?

15

And what reason was given you by the bishop

for your suspension?

He never gave a reason excePt to say to me,

"It's time."
Okay, Did you question or challenge that?

Yes.

What did you say or how did you challenge

that?

Well, he had worked with me for a few years'

came to visit me at my home, fixed meals for

him a few times and he was suppottive of me

and -- and always seemed to be saying because

of my age -- and the word I was looking for

earlier was that I would not be defrocked was

the word I couldn't come uP with. And it
always seemed to say because I was a senior,

so to speaþ that I -- I could live out my

life as a priest.

So were you disappointed when he told you that

it was time and he wanted to defrock you, so

to speak?

He did not defrock me.

Okay.

That's a different --
Oh, okay.
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Well, I think my maternal grandmother was

buried in 1986, that's off the top of my head,

too, but I had her funeral, for one thing.
And I was a -- I was not functioning in any

parish at that time.
Okay. You were permitted to wear your

priestly garments at that time?

Yes, that's -- that, yes, that fits.
Okay. Any other instances where you wore your

priestly garments or functioned in any public

manner beyond that which you described before

19BB?

Never publicly from the time that I was

suspended, no. I never functioned as a priest

at any time or any place in my years in Eau

Claire, for instance, never.

What do you believe the date of your

suspension to have been? What date were you

suspended?

Oh, I would have to look that up. I'm -- f'm
just saying 19 -- what is this? I -- I don't
know, I -- I'm -- it's -- 2010, I don't know.

It's a few -- it's rather recent.

What bishop ordered your suspension?

Bishop Harrington.
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-- thing as far as I was concerned'

Yeah, this was the time where he talked about

suspenslon?

No, This was a time where he was asking me to

either go to court or to seek voluntary
laicization --
Okay, laicization, okay.

-- a few years ago.

When you use the term "defrock" and you use

the term "laicization," do you consider those

to be the same or different processes?

I think they're different processes. One is

certainly voluntary and the other is a

decision of the church officials,

Okay. When Bishop Harrington had the

conversation with you and he said it's time

and you, I am sensing, disapproved of that and

had a conversation with him, did you tell him

you thought that wasn't fair or that wasn't

righL or what dld you say to hlm?

I reacted negatively to it, certainly.

why?

Because I wanted to continue as a priest and

-- and -- and that wasn't satisfactoryr I
didn't have any legal stuff going on or
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problems and I had worked sat¡sfactorily

support¡n9 myself for years and --
What benefits had you been receiving before

you became laicized from the diocese and as a

priest?

I was receiving my pension for several years.

And were you also receiving housing allowance?

That's part of the pension plan, I thinþ it's
-- it's divided into two categories and I
think that's true for every priest.

How much was the housing allowance last time

you received ¡t from the diocese?

Well, that keeps going up, they've increased

that stead¡ly like for several years, you

know, that -- that goes back -- I -- I was

part of the original group of pr¡ests of this

diocese that formulated a pension plan. And

at that t¡me ¡t seemed nonsense to me as a man

and 3O years old or whatever, you know, but I
-- I was one of those format¡on groups and --
so I don't know what it would have been back

then before the t¡me I began to receive it'
but it was quite low and has increased

steadily,

And the last time you received it,
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requested you to do so, you had incurred a

pretty serious debt to the diocese, had you

not?

Yes.

And how much was that debt?

I don't know what that total figure would be,

but it was -- the debt was mainly for legal

fees.

And do you recall if the debt was more than a

hundred thousand dollars or less?

MR. BMUN: Counsel, when are you

referring to?

MR. ANDERSON: At the time at which

his laicization was sought.

MR. BRAUN: Thank you.

I think ¡t was less.

BY MR. ANDERSON:

Okay. And was the debt that you had incurred

for legal fees that had been paid by the

diocese forgiven or -- by the diocese in

exchange for your agreement not to fight your

removal from the priesthood?

Those ¡tems I don't think were ever connected.

Okay. So have you ever had to pay any of that

debt back?
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approximately how much was it?

Just now?

The housing allowance.

Oh, that's part of that $1680 or whatever that
figure is.

So the 1650 or the 1680 you receive now as a

pension, you still get a housing allowance

included in that number, is that what you're

saying?

That's part of it, and that is a tax issue

that -- that's taking care of our housingt

it's -- when I was still filing income tax,

that was always a separate ¡tem.

I see. So do you know of that 1650 (sic), for

example, what is allocated to housing and what

is not?

I don't know that. I -- I would say it's
maybe half and half, just -- but that's a very

rough figure.
Do you receive lncome currently or have you ln

the last few years from any other source you

haven't identified?

No.

At the time that you signed the paper agreeing

to your voluntary laicization and the bishop

21
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Yes, I paid it back up to this month ever

since Mr. Restovich, George Restov¡ch,

initiated the -- my share of that, that I
would pay $1OO a month from avenitsio (ph) and

-- and that continues as of today, and I've
done that faithfully for 2O years, I'm saying,

roughly.
So that was something that George Restovich

had initiated?

Yeah, I don't know how much Ted Collins was

involved in that. None of those monies for
Ted's fees ever went through me.

So they were always billed to the diocese and

then --

I don't know that, Jeff.

Okay. But you never had to write the check

out --

Never.
-- for your lawyers? Okay. And the lawyer

thet's here today with you, representing you,

is under the same arrangement, being paid by

the diocese?

No,

Being paid by you?

We're just -- we're just newly acquainted, I
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guess I would say.

O. Okay, Well, he's with the same firm as Ted

Collins --
A. Yes.

O. -- did you know that?

A. I knew that.
a. Do you feel like he's taking over for Ted --

MR, GEHAN: Okay. That's enough

now, Jeff. The arrangements that I have with

the witness are private and confidential.

MR, ANDERSON: You think so?

MR, GEHAN: Yes, and I'm going to

direct him not to answer any more questions on

that subject.

MR, ANDERSON: Okay, If that's Your

instruction --

MR, GEHAN: Yes.

MR, ANDERSON: -- I'll not ask any

more questions concerning those arrangements,

MR, GEHAN: That's fine.

BY MR. ANDERSON:

O. The appearance that you make here today is

under subpoena, that means we served you with

papers requiring you to appear here today,

correct?
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MR. GEHAN: I think it's four, Yes,

MR. ANDERSON: Yes. And what I'll

do is mark these in chronological order and

the first presented is --

(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

MR. ANDERSON: I'll start with the

first exhibit dated October 9th, 2008, and

I'll mark that Exhibit 100, And then that is
a letter from Harrington to Thomas Adamson,

The next exhibit --

MR. WIESER: Were you going to do

these in chronological order or not?

MR. ANDERSON: Well, I think that

ts,

MR, WIESER: I don't think so.

MR, ANDERSON: Oh, wait a minute.

(Discussion out of the hearing of

the court reporter).

MR, ANDERSON: I am going to do it

in chronological order, so the first one will

be Exhibit 99 and that is from the desk of

Thomas Adamson dated October 26, 2003. That's

Exhibit 99. And then the letter from

Harrington to Adamson dated October 9th, 2008,

22

A. Yes.

O. And as attached to that subpoena, we also

asked you to bring or required you to bring

certain other documents, Did you bring any

documents with you responsive to that

subpoena?

A. Yes.

O. okay.
MR. ANDERSON: And it aPPears You

have some documents, Mark?

MR. GEHAN: Yes, I do, We have, I

think, four responsive documents.

MR. ANDERSON: Okay.

MR. GEHAN: Which I will -- I think

I have five copies of each, I'm going to hold

one and you guys can figure out what to do

with the other four.

MR. ANDERSON: Okay.

MR. GEHAN: So -- and I will share

my copy wlth the witness.

MR. ANDERSON: Okay,

MR, GEHAN: Here's four.

MR, ANDERSON: All right. I think,

Mr. Gehan, you had presented responsive to the

question to us, I think, four documents here.

I
2

3

4

5

6

7

I
9

t0
11

12

13

14

15

16

17

l8
19

20

21

22

23

24

25

24

is 100.

MR. GEHAN: Yes, okay.

MR. ANDERSON: And then the

Congregation of the Doctrine of Faith document

will be marked Exhibit 101, And then the

document dated February 10th, 2012, will be

marked Exhibit 102. And I will mark the

subpoena that we served for purposes of this

deposition and the production of the documents

requested Exhibit 98. And do you have a copy

of that subpoena?

MR, GEHAN: (Indicating),

MR, ANDERSON: Okay. Your counsel

does.

MR, GEHAN: Right here (Handing

documents).

BY MR. ANDERSON:

So, Mr, Adamson, in the subpoena and the

attachment made to it requesting production of

documents, at page 3 there are some requests

made of you to produce some documents and so I
just want to walk you through some of those

requests to see if any of these things still

exist and/or are available.

MR, GEHAN: Counsel, this is a
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request beginning at the bottom of page 2 of

the --

MR. ANDERSON: YCS,

MR. GEHAN: Okay. Thank you.

BY MR. ANDERSON:

And the top of page 3 --

MR. GEHAN: YES.

BY MR. ANDERSON:

-- it itemizes a number of these requests.

And do you have page 3 before you there?

I have the bottom of page 2.

You'll see the bottom of page 2 makes the

request that you produce and then at the top

of page 3 it asks you to produce item number

3, all pictures of you in clerical vestments

or performing any work as a pr¡est. Do you

have any such pictures?

I brought some with me, yes.

You brought some with you?

Yes.

Do you have those with you right now?

Yes.

Thank you. Did you produce those --

MR. GEHAN: Counsel, maybe we should

go off the record for just a minute.

27

before you there.

MR. GEHAN: I've got it here.

BY MR. ANDERSON:

And that would be from the desk of Thomas P.

Adamson.

I think I have a copy.

MR. GEHAN: Well, just work off this

one.

BY MR. ANDERSON:

You can use the one that we marked there, if

you like. Okay. You have the original before

you, correct?

Yes.

And there's also a photocopy that we have

belore us and this appears to be a three-page

document signed by you and addressed to Bishop

Harr¡ngton dated October 26, 2003, correct?

Yes.

And what were the circumstances of you having

sent this and why?

At that time my status as a -- as a priest and

how and to what extent I was to function was

questioned and he was wondering if I was

interested in -- in leaving priesthood on a

voluntary basis or whatever and if I wanted to
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MR. ANDERSON: SUTC.

MR. LEANN: Olf thevideo record

10:42 a.m.

(Recess taken)

MR. LEANN: Back on the video record

at 10:48 a.m.

MR. ANDERSON: Off the record Mr.

Adamson has identified for us a number of

things he's brought responsive to the

subpoena. In the interest of economy of t¡me,

they are being copied as we speak and when we

do receive a copy of them, then we'll walk

through them and identify them and if
questions are necessary, we can do so. Mr.

Gehan has also indicated that he has an

exhibit that we can deal with at that time

also, so if that works --

MR. GEHAN: Any way you want to do

it.

BY MR. ANDËRSON:

All right. Mr. Adamson, I'm going to refer

back for a moment, then, to some of the

documents that you did bring with you, and the

first one I have and want to reference is the

one I marked Exhibit 99. If you have that

28

continue. And I said f would like to continue

and -- and he, as I recall, said, "Put down

something why you would like to continue being

a priestr" so this was my ex -- my effort'
What event or person had questioned your

status as a priest in October of 2003 that

prompted you to write this?

The bishop would have --
Okay.

-- asked me those questions.

Okay. And after you sent this to the bishop,

detailing what you wanted to have happen

and/or why, what happened? What action was

taken and was any change in your status made

because of it?

No change.

Okay. Was there any meeting or anything that

came about as a result of -- of the

questioning of your status and your having

prepared this exhlblt, thls letter to the

bishop?

No.

Did you get a response from the bishop, I

guess, any written response from the bishop?

I don't have a response.

1

2

3

4

5Q.
6

7

84.
sQ.

10 A.

11 0.
12

l3
14

15

16 A.
,17 0.
l8
19

20

2'l

22 A.

23 0.
24

25 A.
7 of 61 sheets Page 25 to 28 of 242 o5/3O/2OL4 II:28:47 AM



rQ.
2

3

4

54.
6Q.
7

I
sA.

l0
11

12 0.
13

14 A.

l5 0.
l6
17

t8

29

Do you know what kind of response you got from

him then? Did he call you, did he meet with

you, did he have somebody meet with you? What

happened?

Nothing, that I recall.

Okay. And then what's the next thing that you

do -- that did happen concerning your status

after this letter was sent in 2003?

I continued working at the nursing home and

other odd jobs and did some volunteer things

and I continued to say private Masses.

Okay. When you say "pr¡vate Masses," what

does that mean?

That means me and myself alone.

And then what was the next thing that happened

in time at 2000 -- after 2003 and this letter

that caused your status to be discussed or

changed with the existing bishop or diocese?

I don't know of anything.

Okay. The next exhibit has been marked 100

and if you could put that before you.

(Discussion out of the hearing of

the couÉ reporter)

BY MR. ANDERSON:

Do you see 100 there?
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they'd have or celebrations down in the

diocese for priests who would retire and

things like that?

Yeah, possibly, yes.

Do you keep a relationship and had you with a

number of priests of the diocese?

Yes.

Who do you keep the closest relationship to

who are priests or former priests from the

diocese?

Well, we buried Father Ernster last Monday and

he was a confidant of mine, close friend,
vacation friend. Other close friends would be

Father Connolly and Father Egan, who are both

in nursing homes. And those would be the --
the -- the top of the group, I guess. f have

contact with other priests, but --

And the contacts you had with Bishop

Harrington, then, would be primarily before at

least the meeting in 2008 by telephone or when

you'd be down there for some kind of

celebration or ceremony, is that a fair

cha racterization?

I think that's true. I don't remember many
conversations, if any.
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Yes.

Okay. 100 is dated October 9th, 2008, and

it's a letter from Bishop Harrington to you,

correct?

Yes.

And it states, "Dear Tom, I want to thank you

for your discernment following our recent

meeting." So it appears you had had a meeting

with him before this letter was sent, correct?

Yes.

What caused that meeting to have been

convened?

He called me in and -'and whatever, he wanted

to see me and I went to the -- to his office.

Between the letter we marked Exhibit 99 and

this meeting where he called you in, had you

had regular communications or any meetings or

correspondence with the bishop in those six

years preceding this letter?

Not that I have -- not thãt I have in my
possession or not that I recall. We were in
contact, I don't know, from -- I would go to
some diocesan things, but I -- I don't have

any specifics.
Okay. Would those be priest meetings that

24

25 0.
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Okay. Do you remember the first time you met

Bishop Harrington?

No,

Do you know how many times you've had

face-to-face encounters or meetings with him?

Well, no, I -- I know a few specifics when he

would come to my home and I served him lunch

at least twice and maybe a main meal once.

Why would it be that he would visit you at

your home and you'd cook for him?

Because he was visiting -- there was another
priest in -- lived in Wisconsin that he would

also visit and he would call and just kind of
almost a -- a friendly visit to say -- to stop

and see me.

Okay. And at that time you were still a

priest of the diocese and so he'd visit you

and another priest that lived in your area,

right?

Yes.

Referring back to Exhibit 100, then, what

caused the bishop to have met with you that is

now being referred to in this letter of

October gth, 2008? What caused the meeting?

Fle called the meeting.
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And did he call you by phone and say, "I wanna

meet with you, Tom"?

Probably.
Okay, And what was the purpose of the meeting

as he represented it to You to be?

To initiate this laicization.
Okay. And when he called to initiate, have a

meeting to initiate laicization, did that come

as a surprise to you?

Yes.

Did you feel your status as a priest was

secure, that you'd be able to continue as a

priest till your demise?

Yes.

Who had led you to believe that would be so?

The bishop.

Okay. And did he, then, tell you why there

was a change or a decision to make a change in

your status?

I tried to get that out of him. Only response

I ever received was, "It's time."
And so you pressed him on that. What did he

tell you? How did he respond to that?

"It's time."
Okay. He gavc you no context for why he

35

Thompson was director of -- of abuse, I guess

is the title, or there was a committee that

dealt with sexual abuse and she was there for

that meeting.

And was that meeting after or before I had

visited with you at your place in Eau Claire?

After, I think.
And these folks that accompanied the bishop

and you said shared what was going on, did

they discuss with you -- what did they share

about what was going on?

They shared it was wise for me and healthy'

prudent to seek laicization.

Why did they -- what did they express about

why that was healthy for you to do that?

I'd be at peace.

Did you agree with that?

I was at peace in some ways.

So you felt it wasn't necessary for you to be

laicized to be at peace?

That's right.
So did you challenge their assertion that it

was for your benefit?

Yes, I think as best I could.

Did you -- did they tell yott or suggest to you
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thought it was time?

f don't have any idea what's going on in his

life or what pressures he's having from a --

bishops or what do you call it' the Dallas

charter, those kinds of the things, I don't
have any insight into that.
Okay. Did he give you any sign or signal or

indication that there was some pressure from

other priests of the diocese, outside

pressure, media attention or potential legal

exposure that caused this to be -- this

decision to be made at this time?

He didn't give any of that.
Okay. So how long was your meeting with him

that predated this letter?

Length-wise?
Yes.

Maybe an hour.

And tell us what was discussed,

Well, there were other -- he asked other
people there to share in what was going on and

-- and I don't know what their titles was.

Father -- a -- a pr¡est was there and he might

have been vice chancellor, had some title, I
can't tell you his name right now, and P.J.
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that while it was for your peace, when you

said you didn't -- you were already at peace,

that they thought there might be potential

publicity and/or it may look bad if you were

allowed to continue in the priesthood?

That was not discussed, I don't think.
Was there an undeÉone of that as --

I don't think so.

Okay. There had been some publicity that

immediately followed my visit to your place

and some media attention around that, correct?

That would have been two years previous to

this, would it not?

What do you recall?

Well, that's what I recall.

Okay.

I think that -- between you coming to see me

and -- and the bishop talking to me was a

two-year gap, although that's --
Okay, So there were ãt least two other

clerics, officials of the diocese with Bishop

Harrington at the meeting --

Yes.

-- at your place?

At his office.
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At his office, okay.

(Nods head).

And so they asked you to come to his office in

Winona?

Yes.

And were any notes or recording made of that

meeting, as far as you know, by them or you?

Nothing in front of me.

And what else was said at that meeting, either

by you or by any of them to You?

The only thing I recall is that they were

supporting his notion that it was time for me

to seek laicization. They were kind of
support people for his arguments.

And you were pushing against that some, were

you not?

Yes.

And the reasons you were giving -- the reasons

they were giving is, it's time, but nothing

more specific than that?

Welt, I made mistakes, but I liked priesthood.

Okay. Is that what you told them, you had

made mistakes, but you wanted to stay in the

priesthood because you liked it?

Well, that -- that and my affection for the

39

So if I'm hearing you correctly, if there was

an individual complaint by an individual name,

there may be a discussion of that only,

correct?

Yes.

Was the meet¡ng that you're referring to and

referenced in this letter in 2008, did it end

on a cordial or hostile note? How did it end?

MR. GEHAN: Counsel, what exhibit

are you talking about?

BY MR. ANDERSON:

The meeting that preceded the Exhibit 100 in

2008, the meeting with Bishop Harrington.

How did it end, is that the question?

Yeah, how did it come to an end?

Well, it -- it wasn't hostile.
Okay.

After the meeting was over, I visited with
P.J. Thompson for -- with just her for a bit.

And what was the conversation there?

That was that she was supporting me and, you

know, saying, "Do the best you canr" that's
all I recall.

Okay. And she -- was she considered the

victims' assistance minister or what was her
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priesthood was ongoing to now.

At that time and in that meeting with the

bishop and some of the other officials you've

identified, did Bishop Harrington ask you any

details about the names or numbers of kids who

you had abused while a priest?

No.

Before that time, had any bishop of the

Diocese of Winona, Vlazny, Watters or

Fitzgerald or any other bishop of the Diocese

of Winona, ever asked you to identify for him

the names or numbers of kids who you had

abused while you were a Priest?

There would be meetings of specific cases, but
there were -- I was never asked to list names.

Had any official, apart from the meetings that

you described specific to certain instances,

any official of the Diocese of Winona or the

Archdiocese of St. Paul and Minneapolis ever

ask you specifically to identify for them the

names or identities of any of the kids that

you had abused while working as a priest in

the Diocese of Winona or the Archdiocese of

St, Paul and MinneaPolis?

Never beyond maybe a specific instance.

40

job, do you know?

The victims' assistant?

Well, what was her job?

Her job, she was -- she was chairman of the

sex abuse group for the Diocese of Winona.

Okay.

She was -- I think she was entitled chancellor

at that time of the diocese.

All right, How did -- how was she supporting

you? What did she say that led you to

describe her as supporting You?

Well, I had met with her and had contact with
her for -- over the years and that's the kind

of a person she was. She was considerate and

supportive.
At the meeting, did you agree to voluntarily

submit to laicization?

No.

Okay. Looking at Exhibit 100, it -- he

wrltës, "I wänt to thank you for your

discernment following our recent meeting." As

you read discernment, what does discern --

what does discernment refer to here, do you

know?

That means that I thought over what he had
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suggested about seek¡ng voluntary laicization.

Okay,

And that I had agreed to it.
Okay. So sometime after the meeting, you

communicated to him that, "I will agree to

your request"?

True, yes.

And you communicated that to him by telephone

or in person?

Telephone.
And then you received this letter?

Yes.

And did you get any -- what made you after

first resisting removal, discern or decide to

change your mind and not resist ¡t and agree

tq it? What motivated You?

There was an option thing there, it was an

either/or.
Okay. And give me the either/or option you

were given?

Either/or option was to go through a canonical

process or to do it voluntarilY.
And the canonical process that they described

to you as the option if you fought it would be

quite public and painful for a lot of people,
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Before that apology, had you apologized to

that bishop or any other for your having done

harm in parishes?

I think that was ongoing.

It goes on to state, "and the written letter

of request for laicization have been

received," I don't see the written letter of

request for laicization. Do you --

I looked for that and could not find it.

Okay. What did it say?

It was a form thing that they handed to me and

I read it over and when I made -- decided that
was what I was gonna do, I signed it.

Okay,

I had no input in the terminology of the
letter.
Okay. And I read this letter to mean that

you'd already signed that form, sent iL back

to them and he's now expressing his

appreciation for you having done that,

correct?

That all happened within a couple days.

Okay. In the second paragraph and the second

sentence he states, "I indicated that our

meeting was confidential." Did he tell you
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is that -- was it described that way to you?

I think, yes.

And then you ultimately made the decision to

agree to it because what reason?

There was no other option.
(Discussion out of the hearing of

the couft reporter)

BY MR. ANDERSON:

If you look at the exhibit, Mr. Adamson, in

the second sentence ¡t says, "Though I
recognized how difficult our conversation was

for you, please know that your apology for the

pain caused." First it refers to apology' Is

that an apology made from you to him as the

bishop?

That was a -- an apology that I would have

made in front of that group, I think all of
them would have been present' I just said I'm
sorry for -- generically for whatever harm

I've done.

And what harm had you done that you were

apologizing for?

Well, I was involved in lawsuits and hurt some

people in some parishes and the whole gamut

of --
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why it was confidential and what that meant to

you?

I don't know if that was Part of the
bargaining process, but rather than, you know,

blowing it up or making more issues, it --
that they would adhere to the confidentiality

of it, those present.

The last sentence of the second paragraph

states, "Some of your close friends have

approached me in this regard, however, and it

is impoftant that you understand I cannot be

responsible for what they tell others," What

is he referring to by close friends having

approached him and what was going on there?

What went on there, I never told anybody that
I was seeking laicization nor that I had done

so, right up to the first person I ever told
that or admitted to was Mark.

Okay.

And so I never gave that to priest friends or

anything. I did tell a couple friends that I
had been called in and the bishop was pushing

for that, but I never shared the results with
anyone. So this was a priest that -- that
was, what would you sayr goinE to bat for me
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with the bishop? Which I had not asked him to

do and didn't want him to do and that's his --
and all that happened within those same couple

of days, I think.

O. Who was that that was going to bat for you?

A. That was Father Eugene Egan, whose health is

bad.

O. It also says here that you get -- health and

dental insurance remains in place and for the

remainder of your life, is that correct?

A. Yes.

O. The next exhibit you brought with you here,

Mr. Adamson, is Exhibit 101, And you see a

copy of it before you, That is the

Congregation for the Doctrine of the Faith,

appears at the title of it, and beneath that

is the dispensation from obligations and

sacred ordination, correct?

A. What's the number of that' please?

O. That is Exhibit 101,

A. Yes.

MR. GEHAN: Could we just go off the

record?

MR. ANDERSON: Sure.

MR. LEANN: Off the vidco rccord at

47

Well, the Pope is not going to read these

documents.
What makes you think that?

There's -- there's a lotta documents and he,

like everyone, has an executor, confidant or

henchman or whatever to do their work.

Do you know if Cardinal Levada, the prefect

that is on this document, or h¡s predecessor,

then Cardinal Ratzinger, and as of 2009, Pope

Benedict, ever reviewed Your file?

MR. BRAUN: Objection, foundation,

speculation. You can answer if you know.

THE WITNESS: Pardon me, Tom?

MR. BRAUN: You can answer if You

know the answer to that question.

I don't know the answer to that question.

BY MR. ANDERSON:

Do you know if anybody from the office of the

CDF, the Congregation for the Doctrine of

Faith and Cardinal Ratzinger's office that had

some jurisdiction over these files ever

interviewed you or did investigation or made

inquiry concerning you or the files presented

them?

No.
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1:16.

(Discussion off the record)

MR. LEANN: Back on the video

record, 11:16 a,m.

BY MR. ANDERSON:

Referring to the Exhibit 101, the

dispensation, this is something you did

receive from the prefect and the office of the

secretary for the prefect Levada?

I received that -- my coPy of this from Bishop

Harrington.
Okay, And was this the officlal record of

your dispensation from the clerical state?

Yes.

And that was executed, you're aware, by the

then presiding Holy Father, Pope Benedict?

Yes,

And it's your understanding that it's only the

Holy Father that has the legal and lawful

authority to remove you from the priesthood or

the clerical state?

I don't know that.
In any case, in your case, it was PoPe

Benedict that did so through the office of the
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MR. BRAUN: Objection, foundation'

You can answer if you know,

No. I don't know that.
BY MR. ANDERSON:

Okay. Other than this document, Exhibit 101,

have you ever received any other documents

from the Holy Father or the CDF?

No.

Did you review the actual petition presented

to the Holy Father and the CDF for your

laicization and the reasons given for it?

I would have read it several times.

Okay, What was the reason they gave for your

laicization as included in that petition when

you read it?

I don't have a copy of that, but I -- I think
it said sexual misconduct and that I would

have signed that and admitted that.
And did it detail the extent of the sexual

misconduct, that ls, hÖw löng lt had continued

and when it had occurred?

No.

It just said there was a history of sexual

misconduct while you were a Priest?

Yes.
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A. Anything beyond that description?

A. Not that r know of.

O. Who actually signed the petition for your

removal?

A. I would have signed that form letter.
A. Okay. And then was it -- do you know if it

was Bishop Harrington that actually made the

petition or signed the document beyond

yourself?

A. I think the petition was a form petition. I
don't think they drew that up for me.

O. Okay. And did you ever review the file

presented to them that formed the basis for

your removal?

A. No,

O. Okay. Have you ever reviewed your own file,

that is, the file maintained by the Diocese of

Winona pertaining to your priesthood or the

filê maintained by the Archdiocese of St. Paul

and Minneapolis pertaining to your time there?

A. No.

MR. LEANN: Off the video record

11:21 a,m, to change media,

(Recess taken)

MR. LEANN: Back on the video record

51

pastors that I was around.
And besides -- I trust the vicar general was

in that meeting. Who else was?

Anna Restovich was there.
And do you know if -- anything else said by

them to you about those topics, about

publicity or possibilities of re-offending?

I think that would have been said generically.

I don't recall specifics.
And do you know if any of the pastors or any

of the people in or around Rochester in the

Diocese of Winona were notified of your

presence and residence in Rochester about

which they expressed concern?

Prior to this?
After this.

After this, they got copies of this letter and

I don't know what else.

Okay. Do you know who received or who the

diocese sent copies of this letter to?

I would think Father Colletti, but I don't
know.
What about other pastors in the parishes down

in, you know, Winona where you had been for

many years beginning in, I think, '58 and all
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11:29 a,m,

BY MR. ANDERSON;

All right. Mr. Adamson, I'd like to direct

you back to one of the exhibits you brought

with you and we marked today, and I'm now

referring to the letter from the vicar general

Reverend Richard Colletti to you hand

delivered dated February 10th, 2012. Do you

have that before you, sir?

Yes.

Okay. It says, "Dear Mr. Adamson: After I
learned that you recently moved to Rochester,

Minnesota, to live, I contacted you to meet

with me and counsel for the Diocese of Winona

today, February 10th, to communicate to you

our concerns and expectations," What concerns

and expectations were communicated to you at

that meeting?

Well, I think the next paragraph tells that.
What do you recall them saying to you at that
meeting?

Well, that they were concerned that I was
moving back to the diocese and that I -- I
would be a possible negative publicity or that
I might re-offend and they wanted to alert the
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around the diocese, do you know if all the

priests received any notification of you

having been in Rochester and living there?

I don't think so, no.

Do you know if any parishioners were notified

of your presence and residence in Rochester?

No.

Okay. Your answer is they were not notified,

correct?

Yes.

The second paragraph of the letter states, "As

you know, the Diocese of Winona has received

numerous allegations over the past several

decades that you've committed acts of sexual

abuse against minors." Did they identify how

many allegations of sexual abuse over the past

decades had been reported to them?

No.

How many had, do you know?

No.

They go on to state, "And without" -- leL's

see, they go on to state, "Many of those

allegations are credible." Did they identify

for you how many of those allegations that had

been made had been deemed by them to be
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credible and now being described to you as

credible?

A. No.

O. How many kids, minors, do you estimate you

engaged in sexual contact with while you were

a priest?

A. That would be just a guess, several.

O. Over 100?

A. No.

O. over 50?

A. No.

O. You're not certain of the number, are you?

A. No, I'm not.

A. It goes on to state, "You are also aware that

the Diocese of Winona has been sued many times

by multiple plaintiffs alleging sexual abuse

by you and that we continue to defend claims

today involving the sexual abuse of minors by

you." Has the diocese, the bishop or its

representatives, V¡car General Colletti or any

others said how much the diocese has incurred

in expenses, legal fees, defending cases

brought concerning your conduct?

A. No.

O. Has the diocese ever told them what those

55

to confirm, that from this day forward, you

will not be welcome or permitted to enter onto

the premises of any of the parishes or schools

within the Diocese of Winona." It goes on to

state some limitations. Is this the first

time such limitations as restrictive as this

-- as are said here have been imposed on you?

Yes.

Mr. Adamson, I'd like to just go back in time,

then, and --
(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR. ANDERSON:

And the date of your ordination and many of

these things we've been through before, so I'm

going to try to cover areas that haven't been

thoroughly covered before, but I think it's of

record that you became ordained a priest in

May of 1958 and your first assignment was as

instructor at Cotter High School?

Yes.

And you also became an assistant pastor at St.

Casimir in Winona at that time?

Yes.

And before that when you were in seminary and
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allegations, those lawsuits and that conduct

that you engaged in as a priest has ever cost

the diocese?

No.

They go on to state, "Given your history, we

at the diocese view you as a potential threat

to the safety of children in our schools and

in our parishes." Is this the first time it

had been written to you or said to you that

the Diocese of Winona viewed you as a

potential threat to the safety of children in

their schools and in the parishes?

I never heard that expression before.
Anything like it said to you by any of the

officials before 2OL2, the date of this

letter?

Well, they were -- obviously' they were
involved in some claims and cases, they knew
that and I knew that.
But had it ever been said to you itl either

this fashion or anything like it as being

written here?

No.

The next paragraph says, "As a result, I have

shared with you, and am writing in thls letter
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in preparation for ordination, were you

struggling with your sexuality and your sexual

urges?

No -- well, I was a human and I think sex is
part of that, but it was not a struggle.
Did the rector or anybody at the seminary ever

raise concerns about your ability, at least to

you and/or to others, about your ability to

control your urges?

No.

Were you concerned in seminary that you would

be able to?

I -- I didn't think I would have sexual
problems after ordination.
Did you have sexual problems before ordination

and before seminary?

Just the growing up thing that a young man --
I was a -- a sexual being,
Where did you go to seminary?

Well, I went to Winona seminary for my
Baccalaureate, for my 8.S., then I went to
Catholic University in Washington for my

theology for four years.

Were you ever disciplined at either of those

places for any kind of conduct or misconduct?
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A. No.

O. Before you became ordained, you were required

to work, then, as a deacon for a period of

time, were you not?

A. I'm not quite sure what you're askingr but --
but you -- I was ordained a deacon a year

before ordination, but other than just
weekends, I did not function at any specific
place as a deacon, no.

O. Okay, And that was my question. A year

before your ordination as a priest, you had to

be a deacon; where did you work as a deacon?

A. only in Washington, D.C.

O. While you were at Catholic University?

A. Yes.

a. Did you have any difficulties during that
period of time?

A. No.

O, And at the time of your ordination, then, the

bishop that presided in the Diocese of Winona

was?

A. Bishop Fitzgerald.

O. And is it fair to say that he was, then, your

bishop, your presiding bishop for how many

years, would you estimate?

23

24

26
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athlete; did you golf with him, did you 90 on

social occasions with him?

He was not a golfer. No. But we would have

social meetings, I mean, in those days

particularly in the diocese, the priests were

always quite close and -- and -- and we had

lots of gatherings and there were many of us.

And the Diocese of Winona at that time, back

in the time of your early years as a priest

following your ordination in the early '60s,

how many priests were there, approximately,

that would be a part of this group?

Hundred and sixty.
And get together quite often?

Yes.

And pretty much knew most of the priests --

Yes.

-- if not all of them? And when one priest

would have a problem, it would often be the

case that that problem, whether it's alcohol

or personal, would often be shared and kind of

known among the colleagues in the diocese --

MR. BMUN: Objection as to

foundation,

BY MR. ANDERSON:
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Ten -- Iet me see.

Well,, your best estimate will be --

Ten years.

Okay. Before your ordination as a deacon or a

priest, did you sexually touch anyone under

the age of 18 years old?

No.

Did you have a good relationship with Bishop

Fitzgerald and feel close to him?

Yes.

Did you feel like the bishop was kind of a

part of your family?

Vaguely, yes.

And in some ways, you knew he was your

superior, but also would be like a father

figure to you?

I liked Bishop Fitzgerald.
He liked you, too, didn't he?

Yes,

Tell us how you became close.

Well. I don't know if close. He was the boss,

I respected him, he -- he respected me as a

priest, a worker, teacher, I think.
And while he was your boss clearly, did you

also socialize with him? I mean, you were an
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O. -- is that correct?

MR, BRAUN: You can answer if You

can,

Yes.

BY MR. ANDERSON:

And was it also true that back in those days,

you kind of could trust and rely upon the

fellow priests to help one another when they

were having problems and kind of keep it among

themselves so they could deal with it

internally?

MR. BMUN: Objection as to the

form, foundation.

BY MR. ANDERSON:

Is that a fair characterization?

Yes.

In the time that you were at Cotter High and

then at St, Casimir in Winona, who were you

closest to in the cleric -- among the priests

of the diocese at that time?

Five of us who were ordained in 1958 were all
assigned to Winona and -- and we'd been close

for several years.

Who was that then?

It was Wera, Connolly, Cook, Haggerty, three
24 a.
25 A.
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of those are dead -- four of 'em are dead, I
guess.

O. okay.

MR. WIESER: Who was the first one?

THE WITNESS: Wera, did I say?

BY MR. ANDERSON:

O. Yeah,

A. He's deceased.

O. You know how to spell that one?

A. we were high school classmates, W-e-r-a.

O. Okay. And I didn't ask you this, but how old

are you now?

A. r'm 80.

a. So while at St. Casimir and Cotter High, you

worked as a teacher there, right?

A. Yes.

O, And then you'd do Masses at St. Casimir?

A. Yes.

A. And did you begin to develop close bonds with

some of the kids in the school and the parish

and recreate with them at that time?

A. There wasn't much recreation. I had a lotta
priest friends and we would -- we had our own

men's basketball team, we would scrimmage the
-- the varsity or the B-squad, have school

63

with kids hardly ever. I mean, I d¡d, I
guess, sometimes, but --
Yeah. So at Adrian, most of the contact you

had with the kids was through the parish as a

priest, which would require contact with kids,

and then coaching basketball, is that correct?

I coached junior high basketball and I coached

the B squad basketball.

So the junior high were the 12-year-old -- 12-

and 13-year-olds?

Older than that, they would have been

eighth-graders.
Okay, That would be L3, L4, 15?

Fourteen, yeah, right.
And then the B squad would be --

Sophomores, maybe some freshmen, 15, 16.

And you were assigned by Bishop Fitzgerald to

that location, Why, if you know, did Bishop

Fitzgerald move you from St. Casimir's and

Cotter to the Adrian assignment?

I think that would be a very common thing,

after three, four years, a priest would take

another assignment just for development and

change and --
So as you saw it and interpreted it at that
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games and -- but, no. I didn't associate with
them or socialize with the kids.

Did you, at some point in time, did you find

yourself being drawn to the kids and spending

more time with them?

I'd say no.

Was there some point in time in which when you

were at St. Adrian's and became assigned to

that location that you became more interested

in or engaged with the kids?

Yes,

How did that come about?

Well, I was -- I was coaching and that led to
contacts.
So that created a lot of opportunity for

relationships with those kids?

Yes.

What were you coaching at St. Adrian?

Basketball, basically.
You were also, yoursell personally, kind of an

athlete and you engaged with kids in other

sports besides basketball. What other sports?

Golf?

Well, I was sort of a golfer, but I had

friends I golfed with, but I -- I didn't golf
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time, it was kind of an ordinary thing to have

done, to make an assignment after about three

years?

Yes.

Got it. Did you have any trouble act¡ng out

towards any youth at your first assignment at

St. Casimir and Cotter High?

No.

You're pretty sure of that?

Yes.

Why are you sure of that?

I just don't have any sexual -- no contacts

with kids there.
Okay. Were you sexually active?

No.

Any discipline ever imposed on you or any

investigation ever done of you by anyone

during that first assignment --

No.

-- that you know of?

(Shakes head).

Anybody ever raise guestions about your

relationship to any kids at that first

assignment --

No.
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-- that you recall? Then at St. Adrian, it's

there you became close to and had more contact

with some kids by reason of both your

assignment and your coaching. How did you

come to become close to and ?

I think he was very interested in me'

interested in sex and that's -- just
developed.
And how old was he when he first expressed the

interest in sex to you and the relationship

developed?

I think he was 14.

And how old was he the first time any sexual

contact between you and he occurred?

Fourteen.
What year would that -- would you estimate

that to have been then?

Pardon me?

What year was that?

It would have been 1961, I think.
And the records show that you were assigned

there June 16th, '61, so it would have been in

the summer of that year?

In the winter of -- it would be'6L/'62.
And was that the first youth that you had

67

O. And did you coach him?

A. No.

O. Was he an athlete?

A. I think so. I was gone from there before he

was still a primary student.

O. Even after you were at St. Adrian, you

continued to have some relationship with the

family and sexual contact with , did

you not?

A. Yes.

O. So after having been assigned after about six

or seven years to -- I think the records seem

to indicate you were at St. Adrian's between

June of '61 and August of '68, that makes it

about seven years; sound about right?

A. No. I was at Adrian one year.

O. One year, oh. Where did you go after your

first year at Adrian then?

A. To Rochester.

O. oh. okay. oh, yeah, I had a mis -- I had a

typo in my timeline here.

So that was Rochester Lourdes?

A. Yes.

a. You were made assistant principal?

A. Yes.
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engaged in some contact with sexually?

Yes.

And then he had some brothers that you came to

know and become close to on some level also,

correct?

That's corect.
And did you engage in sexual contacL --

They accused me of that, but I don't remember

having contact with the brothers.

So whether you did actually have sexual

contact with them or not, you don't deny that,

you're just not sure if you did?

I don't remember contact with them.
Okay. And who were the brothers that you did

end up spending time with in addition to --

brothers to ?

Well, close to him in age was , who

is deceased now, who was a tremendous athlete
and played on the same group as for
basketball.
And then who else was there?

would have been younger, he would have

been a -- a grade school kid during 1961. He

would be, I don't know, six, eight years

younger, I don't know.

21 0.
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Okay. And you were affiliated with what

parish then?

I lived at the high school.

And where would you preside Mass then as a

pastor or assistant?

Well, that -- that year I didn't have a -- a
parish assignment.
Okay.

I would say Mass for the students and --

Okay. Why were you moved by the bishop from

St. Adrian's to Rochester?

I was moved because the priest at Rochestert

who was assistant principal, was being pursued

by a woman and he had to move or that's how

they did it in those days.

And did it have anything to do with what you

had done with or to or any --

No.

-- other youth? And were you actually given a

reason for the transfer out of there after one

year, which was kind of out of the ordinary?

Well, I knew what was going on and -- and we
just switched positions or assignments.

And so the priest who was the subject of what

you just described was switched with you and
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he was put into St. Adrian's and you were made

assistant principal at Lourdes, is that --

Yes.

-- how it worked?

Yes.

Was that kind of how it was done then, if

there was a problem with one, you'd switch

them out or what?

MR. BRAUN: Objection, foundation,

speculation.

MR. GEHAN: You can answer.

BY MR, ANDERSON:

Was that unusual?

I'd say that was unique, but I don't know.

Okay. What discussions did you have with the

bishop, either prior to the change in

assignment after having been a year at St.

Adrian's or shortly after as to the reasons

for it?

No letters, no discussions. You got a letter
in the mail, "I appoint you here or here."

How did you know, then, that it was motivated

by some problem with another priest?

Oh, well, we priests knew each other, he was a

year older than me and somewhat of a friend.
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where you could do your ordinary pastor work?

A. The high school had its own rectory.

A. Oh, okay. That makes sense, And so it was

appended to what priest -- what parish?

A. There was no parish.

O. Oh, the high school --

A. The high school had its own rectory.

O. oh, it did?

A. Lourdes High School.

O. Okay. How many priests lived at that rectory?

A. Two of us.

A. Who was thaL?

A. Father Don Leary.

O. And who else? Anybody else?

A. Me.

O. Anybody else come in and live temporarily?

A. No.

O. Okay. Did you become close with Don Leary?

A. Yes, we -- there was a lot of -- I guess close

is okay, yes.

a. Okay. Were there any other pastors or

assistants or associate pastors that lived

with you in the recLory when you were assigned

to St. Adrian?

A. There was a pastor.
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And priests would have regular get-togethers

and talk among one another and when there were

issues that emerged, they'd often get

discussed and known among your colleagues, is

that a fair characterization?

Yes.

When you engaged in the sexual contact with

and he was 14 years old, did You share

that with anybody, your colleagues or anybody

else?

No one.

When is the first time that you did share that

with anybody, that you had engaged that kid at

St. Adrian's in sex?

f don't know. Probably when the first lawsuit

came up, I don't know when I would have

shared that.
You were, then, at -- assistant principal at

St, (Sic) Lourdes living --
(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR. ANDERSON;

-- living at, I think you said, the high

school. Why were you living at the high

school as opposed to in a rectory in a parish

22

230
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25
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Who was that?

Mike Glenn.

Did he or any other -- any of your colleagues

ever question you about your time at St'

Adrian and your relationship to the

family and especially

No.

No questions ever raised about that?

No. Not at that time. MaYbe --
You developed a very close relationship to

that whole family, didn't you, when you were

at St, Adrian?

Well, especially with
And that became kind of cultivated over the

years and continued while you were at Lourdes

and later on, did it not?

Yes.

How long did your close relationship to

continue?

Ten years.

And did you try to keep secret the fact that

you had a close relationship with him?

No. I don't think I -- he -- he would come to
visit and then, you know, in those first years

I would see him maybe twice a year, that was
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2O0 miles d¡stance from here. And when he

became a college age, then, and he -- he

worked in Rochester in the summers and I would

see him more often.

Would he stay overnight at your rectory when

you were at -- assigned to Lourdes?

No. I don't -- no.

He would visit you there, would he not?

He would visit me there and his family would

visit me there a couple times.

Would they ever spend the night there? Was

that a couple hours away from Adrian?

Adrian is 2OO miles from here, roughly.

Would they ever spend the night so they could

spend time with you?

No.

Would you ever go back to their home and spend

time there at their home?

Well, eventually, when was in the maior

seminary, I went there at least once, I only

stayed at their home, I think, one t¡me, but
he would have been in his 2Os at that time.

In terms of the relationship you developed

with that whole family, do you think they

considered you to be kind of their special
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discipline, I was head of faculty council. I
was assistant principal, I taught, I had the

religion department. What else? I worked

hard.

As a head of counseling, that means if kids

had problems, they'd often get sent to you as

assistant principal and the head of

counseling?

Plus that, plus parent interaction, plus all

the test¡ng that kids go through from the Iowa

tests of achievement to college entrance

exams, I did that.

It sounds like you were working very hard as a

priest in those years, Is that fair to say?

That's t¡'ue.

Do you think you worked too hard?

No.

Do you think that your acting out with

and engaging him in sexual contact at the age

of L4 -- why do you think you acted out on him

at that time and what was going on in your

life that caused you to do that to him?

I have a letter from ,, which I think came

up during the Mrozka trial, in which he states

that maybe the first time or two the
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priest?

MR. BRAUN: Objection, speculation,

form.

Yeah, I don't know that.
BY MR. ANDERSON:

Did you do Masses in their home and --

Never.

-- perform sacraments on family members?

No. No.

You heard confessions for

Probably.

And for the other kids?

Probably.

So while you're at Lourdes, then, are you

coaching also as ass¡stant principal?

No.

Why not? That's kind of an interest of yours.

Well, again, we would maybe scrimmage with the
team and they -- they had coaches plenty' you

knoq they had C-squad, B-squäd full-time
coaches. They didn't need me, for one thing'
and I had a lot of other t¡tles besides

assistant principal.

What others?

Well, f was head of counseling, I was head of
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initiation of sexual contact was my doing,

after that ¡t was his doing, his choice.

So if I'm hearing you correct, he communicated

to you by letter that you had started it, but,

then, he kind of got turned on by it and then

he would initiate it after you began, right?

That's right.
When you started and initiated the sexual

contact with him, why do you think you did

that? What was going on in your life when you

look back at that?

I don't know.
Did you at that time in your state of mind,

did you realize, look, I'm a priest, I'm an

adult, this is a kid, this is a crime? Did

that go through your head?

Never. I don't think I -- I looked at it more

as a sin than -- than a crime.

And did you ever share the fact that you felt

you were committing a sin with anybody to try

to be absolved from it?

Well, maybe a priest confessor, but, no. I
didn't share it with anyone else,

And when you did share it with a priest

confessor, were you ever told by the priest
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confessor, "This is something that needs to

not only stop, but needs to go to law

enforcement and we might need to relieve the

seal of confession so it can"?

Never heard that.
MR, BMUN: Counsel, I'm going to

object to that question, invades the

priest/penitent privilege, as you are aware,

and seeks privileged information from this

witness. So you're asking about a priest

who's unidentified, but when he's talking to

him in the confessional, it's not appropriate.

BY MR. ANDERSON:

Okay, You were, then, the assistant principal

at Lourdes with a lot of tasks, being a

priest, living in the rectory, head of

counseling and the other things you identified

and you were in that capacity for -- was it a

year?

Yes.

What caused you to be moved from that

assignment after such a short period of time?

It had nothing to do with my work or my

conduct. It had to do with a priest who was

superintendent in Caledonia was leaving
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your view or preference?

Yes.

Did you protest after you learned?

No.

Okay. Because you were required to obey?

Yes.

Any kids that you engaged in sexual contact

while you're assigned at Lourdes and

counseling and the other assignments --

No.

-- beyond the sexual contact that continued

with

No,

What sexual contact did you engage in with

'when he was 14, 15 and while you were at

St. Adrian and at Lourdes?

Well, I think that got more involved. It
probably started with masturbation and

developed from there.
And give us specifically what -- how it
developed and what was done by you.

Well, it was more frequent, probably included

oral sex eventually.
And where would this happen? Where would this

occur?
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priesthood to get married and they needed

somebody to run those schools and so I was in

line or that was me.

O. okay.

A. So that was very difficult moving from one

year to the next year to the next year.

a. And kind of out of the ordinary, too, was it
not --

A. Yes.

a. -- to be moved that quickly? And was it

because a need had been -- come up for -- was

it kind of a promotion for you to become a

superintendent of Catholic schools, to go from

assistant principal?

A. You're comparing a small school with Lourdes

and that's not very -- very comparable. I
liked Lourdes.

O. So you really didn't want to move? You were

happy at Lourdes?

A. Yes.

A. Okay. But it was the bishop's decision to

move you and he made it?

A. His decision, whoever advises him.
a. Did he make that decision and assign you out

of Lourdes without consulting you or asking

80

Anyplace.
In the rectory?

Well, yes, I'll just say yes.

In the car?

In the car, yes.

When you'd go on -- would you take him to like

saunas or YMCAs or recreational outings?

We did a lotta sports together, yes.

How often in the years '61 to '62, in that

two-year time frame, would you estimate you

engaged in masturbation, oral sex or other

kinds of sexual activity with him?

I don't know. I'll say once a month.
Did you tell him that this was okay to do?

Indirectly.
How did you indirectly communicate that to

him?

Just by doing it, I think.
Did you actually, when you told him that,

believe that at the time?

f knew it was wrong, I knew it was, you know,
again back to being a -- a sinful activity, I
didn't see it much more than that.
Okay. And is it fair to say, then, you really

didn't appreciate the gravity of it and the

rA.
2Q.
34.
4Q.
54.
6Q.
7

sA.
eQ.

10

11

12

13 A.
14 a.
r5 A.
16 0.
17

l8 A.
1s o.
20

21 A.
22

23

240
25

O5/3Ol2Ol4 1l:28:47 AM Paae77 lo 80 of 242 20 oF 61 sheets



l9
20 A.
21 a.
22

23

24

25

1

2A.
3Q.
4

5

6

7A..
8Q.
I

l0 A.

11 0.
12 A.
13 a.
14 A.

15 a.
l6
17 A.

l8 0.

81

seriousness of it --

Yes.

-- during that time? When did you first come

to an appreciation of the seriousness and the

gravity of you as a priest engaging in sexual

contact with a teenager such as that?

Probably not till the lawsuits came.

And what year do you estimate the first

lawsuit came?

(No response).

What's your best estimate?

'8O --'84, 1984.

Okay.

I'm not sure.

Fair enough. Are you referring to a suit

where I represented the kid?

Yes.

And would that be the kid whose initials are

GR?

Yes.

And what was it, then -- you said that was the

time in which you appreciated the seriousness

or the gravity of what you had done, and for

prrrposes of this, let's say it's approximately

L984, what was it that happened in 1984 that

83

some indications that Robert Carlson was

making some calculations of statute of

limitations. Do you remember talking with him

about that?

No.

Okay. Do you remember Robert Carlson ever

talking to you about your exposure and your

possible exposure for your conduct, that is,

being prosecuted for the crlme of sexual abuse

against minors and the statute of limitations

for that?

f talked with him. I don't remember what we

talked about.

Did any bishop, that is, Bishop Fitzgerald,

Bishop Watters or those in the Archdiocese of

St. Paul and Minneapolis who were bishops ever

tell you that what you had done was a crime?

I don't remember that, no.

So beyond , in the time frame of

. being assistant principal and in other

capacities in Rochester Lourdes, do you recall

or did you engage any other kids in sexual

conduct?

At that time?
Yes.

1

2

3

4

54.
6Q.
7

I
I

t0
11

12 A.

l3
14 0.
l5
16

17

18 A.

le o.
20

21

22

23

24 A.
25 0.

1

2

3

44.
5

6

7Q.
8

eA.
10 0.
11

12

13

14

15

16

17 A.
18

l9
20

21

22

23

24

25 0.

82

made you appreciate the gravity and the

seriousness of what you had done to that kid,

or other youth before?

Well, it became more public and others knew of

it and -- and the criminality became a whole

new issue.

Is that the first time you saw it as a crime

and appreciated it to be a criminal conduct?

I thinþ yes.

And at that time do you recall having

conversations with either the bishops or other

otficials of the Diocese of Winona or the

archdiocese about your exposure and the

statute of limitations for criminal

prosecution and what the time frame was for

your exposure?

I don't know when I would have talked with the

-- any bishop. I talked with -- Ted Collins

became mY attorney --
MR. GEHAN: Just a minute now.

Don't talk about your conversations with

lawyers, okay?

THE WITNESS: OkaY.

BY MR. ANDERSON:

I'm talking about the officials now. There's
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A. No.

O. Are you pretty sure of that or not so sure?

A. f'm sure of that, I think,

a. You say you're sure of that you think. What

makes you sure of that --

A. Well, what year are you talking about?

A. We're talking then, according to the

assignment history, you were assigned there

from St. Adrian's on August 16th, '62, and

then you're there for a year, that year of

'62 to '63, August of '62 to August of '63.

A. And I didn't have contact with others, no'

A. okay.

(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR. ANDERSON:

O. So let's go back to that one year, then, when

you're at Rochester Lourdes. Did you touch

any other -- did you touch any other kids

besides -- okay. I guess I asked you, you

didn't touch any other kids. What about St.

Adrian, were there any other kids you had

touched besides

A. No.

O. Did Don Leary ever raise concerns to you about
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the relationship with these kids and the

numbers you had with them or the frequency of

contacts with them?

A. Well, Leary was at Lourdes.

O. Yes.

A. And -- and I wasn't having those kinds of
contacts.

A. okay.

o.

(Discussion out of the hearing of

the court repofter)

BY MR. ANDERSON:

Did anybody at Adrian ever raise any concerns

about your interest in the kids or your

relationship to any of the kids or anything

like that?

No.

Did any parents ever raise questions to you?

No.

When's the first time a parent raised

questions about your relationship to their

kids?

Mrs. Riedel,

What year was that?

Ash Wednesday of 1984.

Were you aware that the mom and the dad of

87

Archdiocese of St. Paul and Minneapolis?

MR. BRAUN: Same objection.

It -- ¡t had to do with the for one

thing, basically that.
BY MR. ANDERSON:

Okay, And what did you understand the

had done that caused you to be transferred out

of the Diocese of Winona?

Well, it was in relation to what was going on

in life. He'd become a priest and he

was going through Guest House for alcohol

treatment and he talked to his brother and

maybe his parents, I don't know that, that I
had abused him.

And you became aware that that was brought --

information brought forth by the to

Bishop Fitz -- well, actually, it was then

Bishop Watters, correct?

The -- I don't know his parents doing anything

there, but f know his brother was
antagonistic.
His brother was mad, wasn't he?

Yes, I mean, he was mad all his life, but he

was particularly mad then.
He was mad about you having abused his
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raised serious concerns about you

having sexually abused before you were

moved out of the Diocese of Winoria?

Well, what do you mean before f moved out of
the Diocese of Winona? After those other
public things?
Yeah, before there was anything public and

before Mrs. Riedel raised concerns in 1984,

hadn't the parents of -- what were the

parents' names?

and
Hadn't and gone to Bishop Watters and

raised concerns about --

I never knew that.
When did you first learn that they had?

Just now. I never heard that.
Well, why did you think you were moved out of

the Diocese of Winona to the Archdiocese of

St. Paul and Minneapolis?

MR. BRAUN: objectlon, foundation.

If you know, you can answer that question.

Repeat the question.
BY MR. ANDERSON:

Why do you think you were moved and

transferred out the Diocese of Winona into the
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brother, correct?

A. Yes.

O. And which brother is it that was so mad about

that?

was the one I had abused.
I know. But brother was mad --

Oh, his name was
Okay. And you learned that brought at

least the information forward that you had

abused Lo the bishop, correct?

f don't know that.
So the bishop never told you that?

MR. BMUN; Which bishop are you

referring to?

MR. ANDERSON: Bishop Watters.

I don't -- I don't think he involved
into our conversations. I don't remember
that.
BY MR. ANDERSON:

How many conversations did you have wilh

Bishop Watters before you were moved out of

the Diocese of Winona that were the topic ol
your sexual abuse?

Several.
And that would be like five or six?
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That's okay.

Yeah. When did it first occur? And tell us a

little bit about how that all came about.

Well, had threatened me, he was a --

he was an employee of me of the parish at that
time and he was gonna make a public stance and

that was the threat and the -- and the bishop

knew that, and I don't know how the bishop

knew, if he told him, or I th¡nk other faculty

maybe were involved, I don't know that.

How did you learn he had threatened you? Was

that directly or in the presence of others?

How did that come to your attention that he

threatened you?

Well, I don't think he -- he didn't talk to me

directly. I think he niight have talked to

other priests, I think he talked to Father

Jansen, who was a senior pastor in Rochestert

at least he was involved in this whole thingt

and Jansen might have talked to the bishopt

but I don't know.

And then did that cause the bishop to call you

in and say, "What's this about?"

Wetl, eventually we met, I don't know what --

I don't know the time frame there.
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A. And you said, yes, you had?

A. Yes.

O. Did he ask you at that time if you'd abused

any other kids?

A. I don't remember that, no.

O. And how long was that first meeting where this

was the topic of your conversation with him?

A. I don't know.

O. I trust there's a part of that conversation

that probably remains vivid for you. Is this

the first time you've been confronted by your

bishop about sexual abuse or had you been

confronted by his predecessor, Bishop

Fitzgerald?

A. I'd been confronted by Fitzgerald.

O. And when had you been confronted by Bishop

Fitzgerald?

A. It concerned a case in Caledonia.

O. And what is the year that Bishop Fitzgerald

confronted you?

A. r think 1964, r'll say.

O. Okay. And I'm going to go -- I'm going to try

to work chronologically, so I'll work back in

time first with the conversations about Bishop

Fitzgerald and him confronting you w¡th the
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O. okay, Tell me about the first meeting or

conversation with the bishop where the topic

of you having been accused of sexual abuse was

discussed.

A. He would have come to see me at that late --

early wintertime I think was the time frame.

O. And this was the winter of which year?

A. The winter oi'74.
O. And you were at what location then?

A. I was at St. Francis parish.

O. And tell us what he said to you and --

A. I don't know what he said except that he was

aware of the abuse and the threats and -- and

what to do about itr I guess.

a. And did you admit to him that you had abused

the kid?

A. Yes.

O. And did he tell you -- what did he tell you at

that time about how he became aware first?

A. Well, I don't remember who -- who made him

aware.
Okay. In any case, he had learned about it?

Yes.

And he asked you if you had done it?

Yes.
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complaint or reports of sexual abuse of

minors. In Caledonia, tell me, tell us what

happened. How did Bishop Fitzgerald come to

you and raise this as an issue or problem?

Well, I had abused a boy there and he repofted

it to another priest and the pr¡est reported

¡t to the bishop's office.
Who's the priest it had been reported to?

Father Hubzackis (ph).

And how old was that boy you had abused?

I think 14.

And where had you been assigned when you

abused the boy?

In Caledonia, Minnesota.

And that's when you were the superintendent of

schools and the assistanl at St. John's?

Yes.

And his parents were parishioners there?

Yes, I think so.

Look at the Doe list and see if the name of

that kid is on there, would you?

MR. GEHAN: Here it is.

I don't think it's on here.

BY MR, ANDERSON:

Okay.
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MR. GEHAN: Take your time and read

¡t.

(Examining documents).
BY MR. ANDERSON:

What I'm going to have you do is, if his name

isn't on there, Mr, Adamson, I'm going to have

you write in your own pen on the list, just

number it next to Doe 38, you'll see it's

blank, write his name in there, would you?

(Indicating).
MR. WIESER: Counsel, before we go

any further, can the witness just pass that

around so we can all see who that is and we

can make a note of that?

MR, ANDERSON: Sure.

THE WITNESS: Can I go to the

bathroom, please?

MR, ANDERSON: Oh, sure. Let's take

a break,

MR. LEANN: Off the record at 12:35

p.m.

(Recess taken)

MR. LEANN: Back on the video record

at 1:28 p.m.

BY MR. ANDERSON:
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Yes.

And assistant at St, John's?

Yes.

And what did the bishop say to you?

He was -- he had just gotten back from a

Vatican Council, so there was a time lapse

there. And he was just -- all I remember him

saying is this is serious and he was
disappointed, those were the biggest things
that I remember.
Did he give you, without using the name of the

individual, but we've identified it as Doe 38,

did he give you the -- tell you how he had

learned you had been accused of molesting the

child?

I don't think that was mentioned. I don't
recall him using the name, no.

Okay. Do you recall how he knew that such a

claim had been made?

Well, from the report, the -- this , I'm
not sure his name is , but --
Okay.

-- he talked to a priest, the priest talked to
the office and -- and the office talked to me

and then when the bishop got back to the
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O. All right. Mr. Adamson, while we were off the

record, we had asked you to add a name to the

Doe list and you did write in at number 38 the

name of an individual, but you also indicated

you weren't positive about the first name

and/or the spelling of the last name, correct?

A. That's right.
O. Okay. And so that's now noted at least in

Exhibit A, correcÈ?

A. okay.
(Discussion out of the hearing of

the court repofter)

BY MR. ANDERSON:

O. So before the break, then, we were going back

to the first time that the bishop, then

Fitzgerald, confronted you on a report of

sexual molestation, and I think you had told

us that he called you into the office?

A. Yes.

A. And at that time was it just you and he or

anybody else present?

A. Just the two of us.

A. And at that time you were assigned at

Caledonia, superintendent of the Catholic

schools?

96

States, he talked to me.

And did you tell me the priest was -- what was

the priest's name?

Zeches.

Z-e-c-h --

E-s.

-- e-s,

He's deceased.
And did you learn how Father Zeches had

learned of the claim of molestation?

I think one of the -- either one of the people

involved or someone talked to him and I don't
know who that was.

And what had you done to that youth that you

identífied that now has been repofted to the

bishop's office?

I think there was masturbation.
You masturbating him?

Yes.

At what locatlon?

Probably in the gym or the school (Shrugs

shoulders).
And a number of times, so it could have been

both?

Yes.
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While at that particular assignment, how many

kids do you estimate you engaged in sexual

conduct, contact with besides this kid?

I think there was one other.

And do you remember his name?

Okay. Why don't you, instead of stating his

name, is he on the list?

Doe 6,

Okay, We'll refer to him as Doe 6. And what

did you do to Doe 6?

I don't remember that very well, but I know

there was some sexual contact there and that's

-- that's all.
l'low old was Doe 6?

Probably 14, I don't know.

And how old was Doe 38?

Fourteen.

Okay, And how did you come to access these

kids as a priest?

I was coaching again and they were on the

team, both of them.
And when you met with the bishop, did the

bishop's office talk to you or call you before

you actually had that meeting and say, "You
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needed to meet with the bishoP?

Well, I think I just remember it as the -- as

the basics, that I had touched this boy and --

and he was gonna tell the bishop and that was

¡r.

Okay. Harold Dittman was then the vicar

general, wasn't he?

I'm not sure of that. Perhaps.

The records I have show that he was vicar

general from 1960 to '69. Does that sound --

It could be. They had different titles for
things then, different capacities.

The official Catholic directory refers to

that, in any case.

Okay.

When Harold Dittman confronted you with this

information, did you admit to him that you had

done that?

Yes.

What did you tell him you had done?

That I had sexual contact with him. I don't

know how detailed it was. I don't think it
was very detailed.
And there was no quesLion that he knew and you

knew that it was a kid when the contact had
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got to get in here and we got a problem"?

I don't know who set that uP.

Okay. Somebody set it uP?

Yes.

It wasn't the bishop; do you remember who?

Well, it would have been his secretary or his

-- his chancellor. The Person who had talked

with me was Father Dittman.
(Discussion out of the hearing of

the court reporÈer)

BY MR. ANDERSON:

So when the bishop was in Rome, the first

contact with you was made to set up the

meet¡ng, is that right?

Well, Father Dittman talked with me.

Yeah. Okay. So was the bishop, then, in Rome

when Dittman first talked to You?

Yes.

And said, "When the bishop comes back from

Rome" --

"He'll talk" --
"He'll sit down with you"?

Yes.

Got it. What else did Father Dittman tell you

about what he had learned and why you now
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occurred?

Yes.

Was there discussion of the fact that this was

a police matter or anything like that?

No.

How long after the call from Dittman did you

actually meet with the bishop, then, on his

return from Rome?

I don't know. Three weeks, I'll guess.

Okay. And how long was meeting with the

bishop?

Less than an hour.

And in it, what did the bishop say to you

and --

Same things I just said, that it was serious

and he was disappointed in me,

And you admitted to him that you had done it
just as you admitted to Dittman, correct?

Yes.

And is it also correct to say that he did not

ask you if you had done it to any other kids

at that time?

Yes.

That's correct?

Yes.
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O. And at that time you've already told us you

had already began and were engaging in sexual

contact with , correct?

A. Yes.

O. And what action did the bishop take or tell

you that he was going to take, if anything, as

a result of the information discussed in this

meeting?

A. I don't remember anything except the -- the

seriousness of it and -- and that it was a --
an important matter.

a. Did you continue to see that kid?

A. No.

a. Did you continue to see the other kid who you

identified as one you had abused?

A. No.

O. Did you continue to see ?

A. Yes.

O. And you did continue to abuse kids, didn't

you?

A. Yes.

a. There is a report of some information -- on

the Doe list, if you look at number 26, and I
want -- I don't want you to say the name, but

I want you to see the name next to 26. Do you
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Doe 26 says that in the late 1950s,

identifying '58 as the point in time, you

engaged in a form of oral copulation with him.

Did you do that?

No.

Do you deny ever having engaged in any sexual

contact with him at all?

Deny everything.
Okay. How did you know him?

He was a student at -- in Winona.

Okay. While you were at St. Catherine's?

Yes.

Were you alone with him?

Well, perhaps, but never for -- for sex, no.

What were the circumstances under which you

would have been alone with him at St.

Catherine's?

Well, he was -- he was an excellent athlete

and he played probably varsity sports by the

time he was a -- a freshman in high school,

went on to -- to star in sports at St. John's.

I knew him and the family, but I never had any

sexual contact with him.

So after you had this meeting with -- when

Bishop Fitzgerald met with you and said he was
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recognize that name?

Yes.

Okay. Did you have some kind of relationship

to that kid?

Not a sexual relationship, no.

Okay. He has reported that you engaged him in

some sexual contact when he was in the sixth

to the eighth grade at your farm, the family

farm, when he was at St. Mary's school and

also in the gym there in approximately 1958.

Did you do that or anything like that --

I think you got the wrong names or situations

there.
Okay.

Doe 26?

Yeah. Yeah, the initials are

Yes.

Yeah, okay.

He was never at my farm.
He wasn't, okay. Was there a kid that you did

abuse at the farm?

No.

Okay. Were there kids that you had at the

farm?

Well, would have been at our farm.
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-- he said this was serious and he was

disappointed in you, what was your response to

him after having admitted to having engaged in

the conduct?

I suppose I did a quasi apology or said I -- I
was sorry, whatever, I -- I don't -- I can't

reconstruct that conversation.
Okay. Do you think you -- dÍd you feel sorry

at that time?

Yes, I think I was sorry.

Why did you think you were sorry?

Well, I realized it was serious and that he

was my boss and he was on the case and.--
Did you have concerns that the bishop would

take you out of the priesthood at all?

I don't think he suggested that.
Okay. So he never gave you any indication

that it was serious enough for him to say,

"I'm going to take you out of ministry, I'm

golng to remove you from the clerlcal state or

I'm going to do anything other than say to

you, 'Don't do it, again,"' right?

That's correct.
Did he say to you, "Don't do it again"?

I don't think he said that. I don't -- no. I
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don't know that.

O. So anything else said in the meeting by you or

him where he confronted you with this

information that you haven't identified that

you do remember having been said?

A. I don't remember that conversation, except the

-- the general tone of it. That's --
O. Fair enough.

A. -- what, 50 years ago.

O. And did he transfer you from that parish?

A. Yes.

O. How soon after the meeting?

A. I don't know if he set it up then' but it was

soon.
And did you continue to say Mass at the parish

until you were assigned to the next parish?

In Caledonia, no. I left there right after
Father Dittman talked to me.

Okay. And where did you go?

I probably went to my family or home or to
Rochester with other pr¡ests. I -- I don't --
I -- I wasn't in Caledonia'

What were the parishioners told, as far as you

know, about your departure and it kind of

seemed sudden?
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what you know.

I don't know that at all.
BY MR, ANDERSON:

Did you tell anyone at Rochester Lourdes about

the bishop having gotten that information --

Yes.

-- and removed you from the parish? Who did

you tell?

MR, GEHAN: Let him finish the

question.

THE WITNESS: I'm sorry.

I told Father Leary.

BY MR. ANDERSON:

That's Donald Leary?

Yes.

You told him because you trusted him?

Yes.

And you felt he'd keep that between you and

he?

Yes.

And to your knowledge, did he keep it quiet?

Yes, as far as I know.

And was he also a pastor at -- was he at

Lourdes then?

We lived in the Lourdes rectory, yes.
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A. I don't know that.
A. Didn't any contact you and say, "Hey, what's

going on, Father? Why aren't you in Mass?

Where did you go?"

A. No one contacted me.

O. How long, then, were you out of ministry after

Father Dittman had called you and confronted

you?

A. A few weeks at most.

O. There was a farewell pafty there, wasn't

there?

A. No.

O. There wasn't any --

A. No.

O. -- celebration at all?

A. No.

O. And where were you, then, assigned by the

bishop?

A. To Rochester Lourdes,

a. okay. And dld the blstrop tell anyone at

Rochester Lourdes where you're now assigned

what he knew and the reason he had removed you

from your earlier parish?

MR, BRAUN: Objection, sPeculation,

foundation. You can answer the question as to

108

Okay, When you -- what did you tell Father

Donald Leary?

Well, that's about as detailed as we've talked
about here, that I molested that kid.

And that it got reported to Dittman and

D¡ttman repofted it to the bishop and the

bishop had confronted you and removed you from

the parish because of it?

Yes.

So how long were you, then, at Rochester

Lourdes after that removal?

Two-and-a-half years, I think, from that fall

time till another year-and-a-half, as far as I
recall.
And before that, how long had you been at

Caledonia?

Year-and-a-half.
And while at Caledonia, how many kids would

you estimate you had molested in that

asslgnment?

I think two,
Do you know Father Jim Fitzpatrick?

Yes.

Are you aware of him having reported to then

Bishop Fitzgerald that he received information
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that you had molested a number ol kids?

A. Well, I heard that through your articles or

something -- place, but that's the only thing

I knew about that.

O. In the mid-1960s, had you received from either

him, Bishop Fitzgerald or any other of your

colleague priests that Fitzpatrick had gotten

such a report and made it to the bishop?

A, I never heard that till recently.

O. Okay. Look at the Doe list and look at the

name next to Doe 5. And first, my question

is, without using his name, do you identify --

do you know that name?

A. Yes.

A. Had you spent time alone with that individual

when he was a kid in 1964?

A. Yes.

O. How did you come to know him and spend time

with him alone?

A. Through his mother, his mother asked me to

spend time with him.

O. Was he having trouble or was he --

A. well, he --

O. -- his father absent or what?

A. Eventually he was having a lot of troubles

111

Yes.

-- that he received some information that you

may have done something to some kids. What do

you know about what he learned back then?

He's never given me any information.

There's some indication that Father

Connolly -- you know then Father Connolly,

that he learned of some information back then.

Do you know what he learned about this?

I don't think that's true.
There's also Father Bertran. Do you know who

Father Bertran is?

Yes,

I don't know if he's still alive. Is he?

Yes.

Do you know if he received any information

about you having done something to kids back

then?

No. Never heard that.
Jim Fitzpatrick has reported that he received

reports from two different families that you

had molested their kids, their boys while in

Caledonia and that he had received information

that you had abused 17 boys and he reported

that to Bishop Fitzgerald. My qltestion to yott

14.
2Q.
3

4

54.
6Q.
7

I
9

r0 A.

11 a.
'12
,13 A.

14 0.
15 A.

16 0.
17

l8
19 A.

20 a.
21

22

23

24

25

110

that I didn't know about then, but that came

to light later. His mother --
MR. GEHAN: Tom, let him finish his

questions.

THE WITNESS: OKAY.

MR. GEHAN: Don't interruPt him.

THE WITNESS: SorrY.

MR. GEHAN: And then just answer the

question, okay?

BY MR. ANDERSON:

So the kid was having some trouble and the

mother had asked you to help him, is that

correct?

Yes.

And that kid, Doe 5, was about how old then?

Th¡rteen, 14.

And did you engage him in some sexual conduct?

No.

None at all?

No.

You're certain of that?

Yes.

In earlier testimony there's some indication

that Father Lovas -- you remember Father

Lovas?
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is, do you know anything about that?

I don't think that happened.

You don't think that he reported it or you

don't think you had abused 17 kids?

None of ¡t. I'd say he's not a reliable
person.

okay. Why do you say that?

Well, he -- he had a lotta problems from the

time he became a priest and he was -- I was

his superior at one time and I don't know how

much I wanna say, but he was here at the
school where I had nieces and nephews and he

was dating a nun, and so I guess that's all I
wanna say about it. And he was just a mess

all the waythrough. And I never had poor

relations -- I was his superior at that time
-- at one time.

And are you suggesting because he had dated a

nun, that made him a liar or unreliable

reporter?

That's part of it. I had nieces and nephews

at the school there writing Father Jim/Sister
Karen hearts all over the sidewalk and that
was -- I had family members that were aware of

that and that was Jim Fitzpatrick. He ended
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up marry¡ng her.

O. Yeah. And leaving the priesthood?

A. Yes.

O. Yes. And before I just asked you that

question and you evidently had read something

about his account in a paper somewhere, had

anybody ever told you, including Bishop

Fitzgerald, that Jim Fitzpatrick had made

report to him?

A. No.

O. Shortly after the bishop received the

information that you did report and he met

with you, you were sent by the bishop to Mayo

Clinic, were you not, to have some assessment

done or receive some treatment of some kind?

A. No.

O. Did Father Cashman replace you there?

A. At caledon¡a, yes.

O. Yes,

A. Yes.

O. Were you aware that when he did, he had been

accused of or had molested a kid?

A. No.

O. Have you ever heard that he had?

A. Yes.
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And did you tell anybody else?

I don't think so.

And as far as you know, did they tell anybody

else?

I'd say no.

Okay. And you were, then, at Rochester

Lourdes for how long?

I think two-and-a-half years,

When you were removed from Caledonia, did you

receive or were you referred by the bishop --

receive any treatment or referred by the

bishop for any treatment or assessment by any

professional?

No.

At Rochester Lourdes and in that

year-and-a-half you were there, how many kids

would you estimate you engaged in some sexual

conduct?

I don't know of any. I was accused of a

couple th¡ngs. I never had the names,

Okay. So you were accused; how were you

accused and how did you learn you had been

accused?

I -- I was accused by Father Jansen, who was a

Rochester pastor, or that -- that'6 how it
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How did you learn that?

Well, that became common knowledge amongst the

pr¡ests. I don't know when.

In the 1960s?

I don't know.

Was it before you got -- before he replaced

you in Caledonia that you heard that?

I don't know.

Was it common knowledge that he had molested

more than one kid?

Eventually.

What ass¡gnment were you at when you heard

that informat¡on?

I don't know that.
Were you ever sent to Mayo for treatment or

problems by the bishop?

Never.

When you were at -- assistant principal at

Rochester Lourdes and assigned there, as far

as you know, then, the only ones that knew

that you had molested were -- was Donald

Leary, who you told and could trust; Father

Dittman, who had made the call to you; and

Bishop Fitzgerald, correct?

Yes.
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came to me.

O. And what did Father Jansen tell you?

A. He told me that I tried to touch a kid or to

ask a kid to undress or something and -- and I
never had a name or any data on that.

O. And at that time, because you didn't have the

name, did you deny it or did you -- what did

you do responsive to his bringing this

information to you?

A. Whatever he was accusing me of, whether ít was

trying to look at a kid or whatever, I -- f
would have agreed with it, I think. I -- it
wasn't what I would call a, you know, overt

sexual contact.

a. So you said that you had done that, but you

didn't consider it that serious, is that what

you're saying?

A. Yes.

O. And what did Father Jansen say he was going to

do about it --

A. wel --
a. -- if anything,

A. -- he talked to me.

A. uh huh.

A, And there might have been another priest
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present, I don't know that for sure.

And was anything else done by Father Jansen,

as far as you know, responsive to the

information he brought to you?

Well, somewhere along the line, he asked me to

see Dr. Tice, and I don't know what -- when or

what time frame that was, that's just what I
remember seeing him.

At the time that Jansen confronted you with

this information, that involved one or two

kids?

I think two.
And you don't know their names?

No.

He didn't g¡ve you their names?

No.

And were you at Rochester Lourdes when you

were alleged by him to have committed these

offenses?

Yes.

And at some -- you said -- there's also --

look at the Doe list and look at Doe number 20

-- excuse me, look at --

MR. FINNEGAN: Doe 34.

BY MR. ANDERSON:

119

No.

And you know that Jansen accused you of the

two. Do you know where he got the information

concerning the two kids?

No.

Do you know if he brought that information to

Bishop Fitzgerald?

Don't know.

You know that Bishop Fitzgerald did not do

anything at that time -- or what did -- what

happened after Jansen talked with you about

the accusation concerning the two kids?

I think he asked me to see Dr. Tice, who was

head -- head of Rochester state hospital.

Okay. And did he tell you that he was

ordering that or the bishop was ordering that?

He was.

Okay. And you said he asked you. Did you

feel like it was voluntary or required?

I -- I think it was voluntary.
Okay. Did he have any official position in

the diocese at that time, besides the pastor

of the church?

Over the years, he had positions, but he was

just pastor then, f think.
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O. -- Doe 34. I'd like you to look at that name

and see first if you recognize the name next

to Doe 34, yes or no?

A. I recognize the family name of I
think.

O. Okay. Wait a minute. I don't want you to say

the name.

A. okay.34,
O. So I'm going to ask you to not be using the

names.

Okay,

So I'm going to ask you to use the Doe. So

let's go back to Doe 34 and you came to know

the family of Doe 34, is that correct?

I know the family name.

And do you remember having a relationship with

one of the kids in that family?

No.

Okay. Did you sexually abuse or engage in any

sexual contact with any of the kids from that

family?

No,

Were there any kids that you remember by name

that you engaged in sexual contact with while

at Rochester Lourdes?
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Okay. And so did you start to see Tice?

Yes.

Did Tice ever ask you when you saw him to

assemble a sexual history and identify the

number of kids that you had engaged in sexual

contact?

No.

Did you get treatment from Tice?

Yes.

What kind of treatment?

Well, it was a one-on-one. I would -- f saw

him afternoons for quite a length of time.
Was Father Jansen or anybody official from the

diocese allowed -- the diocese paid for that

treatment, didn't they?

I don't think there was payment. I don't know

of payment.

Okay. Did you make it a secret that you were

seeing Dr. Tice from your colleagues?

Yes.

whv?

The embarrassment, my business.

Okay. Do you know what Dr. Tice's diagnosis

was?

No,
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MR. GEHAN: Object to this -- he

said no.

BY MR. ANDERSON:

Did you ever tell Dr. Tice why Father Jansen

had asked you to go see him?

There must have been some exchange there' but

I don't recall what.

Jansen had some kind of relationship with

Tice?

They, I thinþ worked together with many

people over the years.

And so you knew that Tice was free to share

some of the information you gave to him with

Father Jansen?

Yes.

You were, then, made administrator at St.

Clement's in Hammond, were You not?

Yes.

And when you were made administrator, what did

you understand why you were named and given

the term administrator versus pastor?

I was young, for one thing' and I was -- my

full-time work was the high school. This was

a Sunday job.

While there, did it comc to your attention
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I don't know.
And as far as you know, did Mangen take any

other action, other than talk to you about

that?

I don't know.
And you saw Dr. Tice eight to ten times, is

that about right?

I think more than that.
In one of the exhibits, and I think a 1987

letter to the Vatican Embassy, Bishop -- it's

reported that Bishop Fitzgerald or another

olficial ordered you to see a psychiatrist for

15 sessions. Would that be correct?

I don't know that.
Did you see Tice for 15 sessions?

I don't know how many sessions, but it was

more than whatever you said previously' I
think.
Does 15 sound closer in number?

I have no idea of involvement of the Vatican

if that's what you're saying.

Okay,

That's not knowledge I have.

Bishop Fitzgerald did learn of some misconduct

by you that caused him to take yolt ot tt of that
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that Father Mangen received some information

that you had engaged in some inappropriate

attention or conduct with a young person?

No.

Do you have any information that Mangen

received or reported any kind of information

like that?

I don't know that. I talked with Mangen once

briefly.
And was there a discussion about your sexual

interest in kids or something you had done

with some of the kids at St. Clement's?

Not at St. Clement's.
Well, what -- where was your --

I don't know where it was.

What did you talk to Mangen about and what did

he say and you to him?

I think he just talked to me there are rumors

or reports or -- I don't remember anything

else.

Rumors of you doing something towards the

kids?

Yes.

And did you admit that you had or did you deny

it or kind of evade it?
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parish, didn't he?

A. Which parish, Jeff?

O. At st. Clement's in Hammond.

A. oh, no.

a. No?

A. No. r'd say no.

a. okay.

(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

O. It was at Lourdes, then, you said? okay, So

you're --

A. I was at Lourdes at the same time I was --

O. I see.

A. -- administrator, yes.

O. Okay. Excuse me. So you were removed from

Lourdes because of the sexual misconduct

allegations?

A. No. I was never told that.
MR. BRAUN: Objection as to

foundation. You can answer the questlon, lf

you know.

A. No. I don't know,
BY MR. ANDERSON:

O. Why did you understand you were removed from

Rochester Lourdes High School and as
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administrator at St. Clement's?

Well, I -- what f was told, the bishop wanted
me to go there and be a chaplain at the

college in Albert Lea and that's what I did.

Did he tell you when that happened that he

didn't want you to be around kids?

No.

The college at Albert Lea was college-age

students, wasn't it?

Yes.

So as far as your understanding, the only

reason -- what was the reason he took you out

of the assignment and put you as chaplain at

Albert Lea?

I think that he -- he needed a -- I don't know
what was happening to my predecessor there,

but he wanted someone to go in to run the

Newmann club and the Catholic camP and stuff
and -- and it was me.

Okay. And how long were you in that

assignment?

For a year and a few months.
And you continued to have a sexual

relationship with at that time?

Well, I -- I -- I need to identify the years.

127

Okay. And did you sexually abuse a kid in

that family?

No.

Did you sexualfy abuse the kid identified as

Doe 30?

No.

It's claimed by him that it happened in a

hotel in AlbeÉ Lea relating to some scouting

event. Did you have some kids at the hotel in

Albert Lea?

No. I don't remember that.
Did you have any involvement with Scouts?

No. Never.

Never at all?

Never.

And did you sexually -- other than the sexual

contacts that were ongoing with were

there kids that you engaged or attempted to

engage in sexual contact at St. Theodore's

Church in Albert Lea or while being the

chaplain at the Newmann college --

No,

-- Newmann Center? Okay, Not that you

remember or are you cetain that you didn't?

I'd just say no.
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Yes, I'll just say yes.

Okay. In, it appears, in June of '67, you're

assigned to be assistant pastor at St.

Theodore's church in Albert Lea. Does that

sound about right?

That's the same as that -- that's where I
lived during this Newmann chaplaincy.

So you had kind of an assigñment at Newmann's,

but you also were pastor at St. Theodore's

where you lived?

Associate pastor.

Associate pastor, got it. And look at the Doe

list and the name next to Doe 28, And I don't

want you to use the name, but I'm going to ask

you if you know that kid and knew him then

while at that parish.

I don't know the name --
Okay.

-- nor the kid.

Look at the Doe 30, and my question to you is,

when you look at Doe 30 and the name next to

it, do you recognize that name?

I recognize -- I recognize the family name,
yes.
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Okay. And why do you say no to that?

I don't have any -- anything else to say.

At -- had Tice done anything to help you

control your sexual impulses and acting out?

Well, those -- you know, I've had treatments
and other treatments and those -- it isn't
like going in to have a tooth pulled or
something. It's -- it's sort of ongoing and,

you know, to understand yourself and -- and

your life and I don't know where -- where it
was leading me or if it helped, I don't know

that.
Is there anything that Tice did with you that

led you to believe that you could control your

sexual urges in a way that you hadn't been

able to before?

I think there might have been progress there,

but f don't know.
You did continue to act out on your sexual

urges, though, didn't you, with kids?

Yes.

What year was the last year you estimate you

last engaged in some sexual contact with a

youth?

I haven't been alone with a youth in over 3O
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years --
Okay. Well, give me the time --

-- at any time.
-- the last time it would have happened then.

It would have been in '82 maybe.

You were at Risen Savior until '80 --

Five.

-- five. And there's allegations you

continued to have sexual contact with youth

after that, and one in particular till '87.

Do you know that to be?

No. I don't know that.
Okay.

I wasn't there till '87 --
I know. But the sexual contact continued'

You continued to have some relationship with

youth after you were taken out of Risen

Savior, did you not?

I mean, I have to think of when I -- what year

did I leave Risen Savior? I can't get that in
my mind right now.

Well, I think the assignment history reflects

that the last year there was --

ohr'95.
-- '85. And --
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accused. So that's been all my years in -- in
Wisconsin, there was never a youth in my

apartment or my car at any time.

O. When we had a break and you had brought in a

number of exhibits responsive to the subpoena,

copies of those have been made. We might as

well mark them and why don't we show you some

of those?

MR, GEHAN: You're not going to do

these individually?

MR, FINNEGAN: Not each page, just

the big one. I think the three groups you

grouped them in.

THE WITNESS: You need that --

MR. GEHAN: I have a set.

MR. ANDERSON: Mark, can I look at

your copy for a minute and you look at his so

I can -- oh, thank you. Here/ I got it,

BY MR, ANDERSON:

O. One of the first exhibits we marked, we'll put

before you, is 103, which is some photographs,

And there are actually three in number on 103.

Can you identify what those are, Mr. Adamson?

A. Yeah, the -- the upper left corner would be

celebrating Mass. I -- I presume that was a
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A. I didn't have contact in '85 or after that.
You're saying t¡ll '87, that -- that's not

true.
O. okay.

(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR. ANDERSON:

O. Is it true that you did have some sexual

contact with youth through 1985, your last

assignment at Risen Savior?

A. No. It stopped before that.
a. What made it stop?

A. Well, I had my 25th, that scrapbook, and at
the -- on my 25th anniversary' the parish gave

me a trip to the Holy Land, which I took that
trip with several other priests and some

bishops for three weeks. And at that time I
said that I can't ever do this anymore, and

that was kind of a -- my decision with the

input and the pain. And then that was a --
intensified or further confirmed a year later
when Gregory Riedel exposed me in Ash

Wednesday of 1984. And at that time, then, I
said, not only can I not do thisr I don't even

dare be in contact with a youth or I'll be

132

live picture.

Okay. And where was that at?

I think Apple Valley.

Risen Savior?

Yes.

Okay. And the upper right, there's a

celebration of --

An outdoor 25th wedding anniversary of my

sister and brother-in-law.
MR. GEHAN: Let him finish his

question, please,

THE WITNESS: Sorry.

BY MR. ANDERSON:

And the lower right is a picture of you about

that same time as a priest?

Yes.

Okay. And do you know by whom it was taken?

I suspect it was for a school photo thing, but
I don't know.
All right. And that was the Risen Sávior

school? Was it appended to the parish?

I think it was previous to that.
Okay, And then the next exhibit we've marked

that you produced is really two pages that is

six separate photographs, and what are these
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depicting?

These are depict -- depicting me working with
the residents at the nursing home in Eau

Claire, which I did for 22 years.

And so Èhey were taken while you were working

there sometime --

Yeah, regularly, they take pictures every --
every weelç every day.

Okay. And there you did ministry, but not as

a Catholic priest?

I was never identified as a Catholic priest

there.
Okay. So did they know you're a Catholic

priest?

No.

Did anybody call you Father Tom?

No.

And then the next exhibit is this thicker one

and it's marked Exhibit 105. And this would

be the photo album that you brought in that we

asked you to --
MR. GEHAN: Counsel, let me

interrupt you. That's mislabeled.

MR. ANDERSON: Okay, Okay. Just a

moment.
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is what?

A. Sister Helen, approximately ten years later.

O. And then showing you Exhibit 106, are these

the photocopies, colored copies of the photo

album that you brought in responsive to the

subpoena?

A. Yes.

O. And is there anything in here that is a

photographic demonstration of your trip to the

Holy Land that you referred to?

A. That would have happened after this
celebration. This was a 25th anniversary
celebration.

O. Okay. What would be the year of this

celebration?

A. 1983.
MR, GEHAN: Let him finish his

q uestion.

BY MR. ANDERSON:

O. And at the time of this celebration and some

of which is depicted in these photos and kept

by you, as far as you know, had anybody,

either in these photographs or in that parish

ever been informed by any official of the

Diocese of Winona or the Archdiocese of
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BY MR. ANDERSON:

O. So I mismarked it, it's Exhibit 106, it's

photographs that you brought in responsive to

the subpoena that were contained in the photo

album you have before you today?

MR. FINNEGAN: That's 105 right

there.

THE WITNESS: Are they your coPies?

MR, GEHAN: I don't know whose

copies these are.

MR, FINNEGAN: Those are exhibits.

MR, GEHAN: Exhibits, okay.

MR. FINNEGAN: So we need to stop

and have the one marked as an exhibit.

MR. ANDERSON: 105.

(Indicating) okay.
BY MR. ANDERSON:

Okay. So we just mismarked some exhibits

here, so 105 is -- it looks like an older

photo, two pages, which depicts what?

That's my first wedding, my sister Mary's

wedding.
First wedding you ever performed as a priest?

Yes.

And then exhibit -- and the second page of it

136

Minneapolis and St. Paul that they knew that
you had had a history of having molested

children?

MR. BMUN: Objection, foundation,

speculation. You can answer if you know,

Not that I know of.
BY MR. ANDERSON:

At the celebration, around the time of this

celebration, are there any kids depicted in

any of these photos who you engaged in sexual

contact or abuse?

No. Not --
Did you sexually abuse Jim Keenan?

No.

Did you know Jim Keenan?

I know the family. I don't recall Jim, we've
been through this before, but I've always said

I -- I d¡d not try to abuse Jim Keenan.

And you're certain of that?

Yes.

Did you attempt to sexually abuse or engage

Jim Keenan in sexual contact?

No.

Did you have a time with him alone?

No. I don't recall that.
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O. You're depicted in this confirmation picture.

Did you confirm him?

A. Wel¡ -- no. I did not conf¡rm h¡m.

O. Did you celebrate confirmation with him and

his family?

A. Possibly. That would have been -- maybe there

were a hundred conf¡rmat¡ons, you know and

you would gather for pictures or whatever w¡th

many families, but it wasn't singled out as --

as me and Keenan or whatever.

O. Do you remember spending time with him and his

family in the home, the Keenan family home?

A. If I was there, ¡t was once and it was for

like a confirmat¡on or graduation or

something, but as some of the complaints say'

I was never a regular dinner guest at their

home, no.

O. Did you take him golfing?

A. I don't remember golfing with him.

a. Do you deny that you did take kids golfing at

that time?

A. Well, there -- there may have been that, but I
-- in Apple Valley, I -- I don't know that'
no.

O. Did you take him to play racquetball?
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O. How many kids do you think you engaged or

attempted to engage in sexual contact while

you were assigned to Risen Savior in Apple

Valley?

A. I didn't abuse any kids there.

O. You said the last time you would have was when

you went to the Holy Land. When did you go to

the Holy Land?

A. rn 1983.

MR. GEHAN: Counsel, you're

misstating what he said. He said that after

he went to the Holy Land, he never again was

alone with a child.

BY MR. ANDERSON:

O. Is that what you said?

A. Yes.

a. Okay. And so when was the last t¡me you

engaged in any sexual contact with any kid

while you were a priest and at Risen Savior?

A. Probably '81 or '82. There were a couple of

contacts with Tom Mrozka when he or his

parents came there, but our relationship was

pretty much over with by the time I left that
parish.

A. He was somebody you had developed a

138

No. I don't remember that.

Was it your practice to take kids to play

racquetball while at Risen Savior?

No. Not there, no.

It had been your practice before that?

Well, I played racquetball with a lotta

people.

Didn't you take some kids to the Burnsville

racquetball club?

Well, one of these other Does went there with
me that was -- you know, in fact --

Which Doe? Look at the list, don't give me

the name, just tell me the number of the Doe,

(Examining documents) Doe 5 probably was there

with me.

Any of these other Does that you took to the

Burnsville racquet club?

Doe 4 was from that community, but I don't
remember him being at the racquet club.

Did you sexually abuse Doe 5?

No.

Did you sexually abuse Doe 4?

No,

Did you sexually abuse Doe 3?

I don't know that name.
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relationship with as a priest and his family

when you had been at your previous parish,

Immacu late Concept¡on, correct?

Yes.

And that bled over to you -- to your pastorate

at Risen Savior?

Yes.

And then do you deny engaging or having

engaged in any other kids while a priest at

Risen Savior, other than Mrozka?

I didn't engage others.

And until you went to the Holy Land, had it

been your practice to spend time with kids in

recreation, hearing confessions and doing

pastoral work?

Please repeat that.
Before you went to the Holy Land, had it been

your practice to spend time with kids alone,

either for sacramental work or recreation?

I didn't spend much time with kids at any t¡me

in Apple Valley, if I'm getting to --

When you say "much time," how much time did

you spend with kids in Apple Valley?

Well, these two people that we've talked

about, they're mothers, each of them, and Doe
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4 turned out to be a -- we'd been through that
years ago, a confidential scary-type of
relationship with he and his mother and

friends. And with -- and the boy's -- Doe 5's

mother, specifically asked me to help

hlm out. And at the time that, you know, he

was going with me, I don't know what we did'
he -- he probably went swimming or to the
racquet club. And when all -- all the
publicity came out, and then my recall is that
he -- he said I touched him on the thigh' but'
you know, I've always denied that, that I was

trying to have sex with him.
At the time that you were alleged to have

attempted to have sex with Doe 5, were you

having sex with Tom Mrozka?

Well, the contacts with Tom côntinued a short
time after I went to Apple Valley.

And you said something about a scary situation

involving Doe 4. Had you had sexual contact

with Doe 4?

No.
(Discussion out of the hearing of

the court repofter)
BY MR. ANDERSON:
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O. in 1969 -- by the way, do you know if Bishop

Fitzgerald took any notes or made any

recording of what was said by you or him or

reports made concerning you?

A. I doubt it.

a. He was not much of a record keeper, was he?

A. No, he wasn't.

O. He was pretty casual in terms of the way he

made assignments and dealt with the priests,

is that fair to say?

A. Yes.

O. He kind of treated prie5ts like family, didn't

he?

A. r think that's fair.
O. In 1969, Bishop Watters was appointed by the

Holy See to succeed Bishop Fitzgerald and you

came to know him, correct?

A. Yes.

A. And when he came on in 1969, when is the first

time you learned that he had any information

about you having been reported to have

sexually abused?

A. I'm not sure, but I would guess 1974.

O. In 1970, you are at -- the administrator of

St. Lawrence O'Toole Church in Fountain,
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a. Other than what you told us about the

conversations that Bishop Fitzgerald had with

you about the reports that he got, any other

conversations with Fitzgerald about your

history and/or reports of you having abused

kids?

A. No.

A. So the records demonstrate --
(Discussion out of the hearing of

the court repofter)
BY MR. ANDERSON:

O. How many conversations did you actually have

with Fitzgerald where the topic was discussed

or touched on?

A. Once.

O. And who did you tell about that conversation?

A. Probably no one.

O. And did Bishop Fitzgerald lead you to believe

that it was also his intent to tell no one?

A. Don't know.
a. To your knowledge, did he ever tell anyone?

A. Don't know.
O. At least it was never reported to you that he

did, correct?

A. Correct.
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Minnesota, and St. Kilian's Church in Wykoff

and you'd been assigned there in 1968 by

Bishop Fitzgerald. Do you know why you'd been

assigned to that parish and removed from the

prior?

A. Well, it was somewhat of a promotion, it was

my first pastorate and, you know, I was the
youngest man in the diocese that was doing

that sort of thing.
O. Look at the Doe list and you'll see Doe 15

identified --

MR. LEANN: I'm sorry, excuse me,

off the video record at 2:30 p.m. to change

media,

(Recess taken)

MR. LEANN: Back on the video record

at2:42 p.m.

BY MR. ANDERSON:

O. Mr. Adamson, before Bishop Watters is

àþpointéd by the Höly Seè to sucCeêd Bishop

Fitzgerald in 1969, the records reflect, as I

suggested, that you were administrator at St.

Lawrence O'Toole Church in Fountain and also

assigned to St. Kilian's Church in Wykoff by

Bishop Fitzgerald, correct?
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Yes.

And while there and at that assignment, did

you engage in sexual contact with any of the

kids under you there?

No. I see one name on there that's from there

and I --
Let's look at it. Is that --

(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR. ANDERSON:

Look at -- what Doe number do you recognize as

being from there?

Thirty-three.
And did you sexually abuse or attempt to

sexually engage in contact Doe 33?

I don't think there was abuse. There might

have been an attempt, that's all I remember.

I remember him, though.
Okay. And where did you attempt to abuse him?

I think in my car.

And how did you know him?

He -- they were parishioners there,
Okay. And did you continue -- do you remember

bringing him to a Holiday Inn?

They went to a Gopher gamc or something with

147

never brought him there.
Okay. But your memory is that he may have

been there, but you don't remember him being

there with you, is that what you're saying?

Yes.

After Bishop Watters was installed, you

continued in that pastorate until, it looks

like in the records, June 15th of t97t and you

were assigned to be pastor at St. Francis

Church in Rochester and superintendent of the

St. Francis parish school, is that correct?

Yes.

And do you know why Watters assigned you and

moved you from your former assignment to that?

Well, it was a big promotion.

And look at Doe number 23 and please see the

name next to it,

Yes.

Did you abuse or attempt to sexually abuse Doe

23?

I don't recognize the name even, no.

Look at Doe 9. And did you abuse or attempt

to sexually abuse him in a number of

locations, including the car, hotel, YMCA

and/or sauna?
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me once, yes,

And stayed at the Holiday?

I think so, yes.

And did you attempt to touch his genitals?

I don't know that. I don't remember that.
You do remember attempting to do something to

him sexually, but --

I'd say yes,

On one or more than one occasion?

I don't know.
And then look at Doe 15. He is somebody that
you had known from before and that family from

before. My question to you is, while assigned

to St. Fountain -- to Fountain, Minnesota, St,

Lawrence and St, Kilian's, did you continue to

engage in some relationship with this

particular Doe?

No. I don't remember that.
Okay, Did you bring him to the family farm --

No --
-- (Inaudible)?

No.

Okay.

He was -- if he was there, either his parents

brought him or his brother brought him, but I
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Yes.

How many times do you think you did?

Several.
Several dozen?

No.

Do you have an estimate?

No.

Other -- how many other kids besides -- how

many kids at the --

(Discussion out of the hearing of

the court repofter)

BY MR. ANDERSON:

-- parish in St. Lawrence and St. Kilian did

you either engage or attempt to engage in

sexual contact?

None. I don't know any others.
How many kids at your assignment at St.

Francis Church and school did you engage or

attempt to engage?

Well, the school, Doe 9 was a school member

there, he was not a parishioner. Nor was his

brother, Doe 7.

But you did engage both of them in contact --

Yes.

-- sexual abuse? Okay. Any other Does at
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that assignment -- while in that assignment

that you engaged in sexual abuse?

No.

Look at Doe 7 and 8 and Doe 7, did you engage

him?

Yes.

And 8?

No.

Do you remember being at the aunt's house,

either yours or his, with Doe 8?

At whose house, Please?
Aunt

Yes.

Okay. Did you do anything to him there?

Which Doe are you talking about?

Doe 8.

Yes.

What did you do to him?

Probably masturbated him.

At some point in time, did you admit to Father

Jansen that you had had sexual contact with a

boy beyond what you told us earlier in'73?

No. I don't remember anyth¡ng.

How did -- look at Doe 30 -- excuse me, Doe

35.
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A. Several.

A. And what's your best estimate?

A. Well, I knew him for several years, if it's
the person I'm thinking it is.

a. And where did those abuses happen?

A, We did a lotta sports together, basketball,

racquetball, golf.

O. And was there oral copulation with him?

A. Oral sex?

O. Yes.

A. Not that I remember, no.

O. How many kids would you estimate there was

oral sex with?

A. Several.

O. Was there ever attempted anal?

A. No.

O. There was masturbation with -- more than there

was oral, correct?

A. Yes.

O. And it usually began with you spending time

with them alone and then touching their

genitals and then advancing the sexual

contact?

A. Yes.

O. Before -- at some point in time, did Bishop
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(Discussion out of the hearing of

the cout reporter)

BY MR. ANDERSON:

Look at Doe 29 and Doe 23. Mr' Finnegan seems

to think I missed either or both of them' My

question is, do you see Doe 23?

I see the'name.
And do you recognize the name?

No.

Okay. Do you see Doe 29?

Yes.

Do you recognize the name?

No.

Okay. Look at Doe 35. And at the hospital,

Methodist Hospital in Rochester, did you have

some contact with this kid relating to a

hospitalization or the death of a family

member?

Don't recognize the name.

Okay. Look at the Doe 31. Did you -- do you

recognize that name?

I think that's a St. Paul name.

Okay. And did you abuse that kid?

Yes.

How many times?
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Watters send you back to see Dr. Tice?

I don't think so.

Did Bishop Watters, before you were moved to

the Archdiocese of St, Paul and Minneapolis,

did Bishop Watters have you see Father Ken

Pierre in the Twin Cities?

I saw Father Pierre. I don't know who asked

me to,
When did you begin seeing him and for what

reason?

I think in the '70s. I'm saying '73 maybe.

And for what reason were you sent to him?

I don't know if it was because of a -- rumors

or incidents and I don't know who asked that I
see him.
And who paid for that theraPY?

The diocese.

Of Winona or Archdiocese of St. Paul?

Winona.
Hè was at the Consultâtion Sêrvices Center in

the Twin Cities, correct?

He was a registered psychologist.

At some point in time, you also were sent to

the University of Minnesota, correct?

Simultaneously.
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So you saw Ken Pierre while you were at the U

of M?

I think that continued then, yes.

Tell us how that came to be at the U of M and

seeing Ken Pierre at the same time, and which

you started -- which you did first, going to

the U --

I think I was seeing Pierre before I went to
the U, before I went to the archdiocese. And

the bishop had need for more professional help

in counseling, I think that was one thing on

his mind, and I was having the hassle with the

family, and so those could have been. I
went back to -- I went to the archdiocese, met

with Bishop (sic) Roach and -- and then I did

do studies and -- and got an advanced degree.

After the family had complained to

Bishop Watters about what you had done, you

were moved to the Archdiocese of St. Paul and

Minneapolis, correct?

MR. BMUN: Objection as to form.

Counsel, what do you mean by "moved"?

BY MR. ANDERSON:

Transferred, movcd, rcassigned. Do you

understand the question?
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me the circumstances, then, of your removal

from the D¡ocese of Winona,

Well, I think Bishop Watters would have made

that contact with Archbishop Roach and said I
was coming up, I was looking for a place to
live and I was gonna be doing graduate study.

What did you understand about what Bishop

Watters told Archbishop Roach for the reason

for your departure?

I have no idea.

And did Archbishop Roach ask you?

No.

Did you assume that he did know that something

had happened and that --

I don't know that.
MR, WIESER: Objection, foundation,

calls for speculation.

Yeah.

BY MR. ANDERSON:

And was it made known to Archbishop Roach,

then, that you'd be going to the U of M and

you'd continue to see Pierre?

MR. WIESER: Objection to the form,

calls for -- or lack of foundation.

BY MR. ANDERSON:
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Yes.

Okay. And is that correct, you were moved --

Yes.

And you say that you met with Archbishop Roach

then. How long after the confronted

Bishop Watters over your conduct did you meet

with Archbishop Roach?

I guess within two, three weeks.
And where was that meeting?

In his office.
And who was there?

The archbishop.
You and he?

Yes.

And it was to discuss your history and the

problems that had arisen that caused you to be

taken out of the Diocese of Winona and now

getting help in the Archdiocese of St. Paul

and Minneapolis?

No. There was no discussion of that.
What was there discussion of?

The discussion was, I was going up there, I
was going to school, I needed a place to live
and to function as a Priest.
Did he ask you why it was you're now -- tell
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You can answer,

One question at a time, please.

Was it made known to Archbishop Roach that you

would continue to see Pierre?

MR. WIESER: Same objection.

I don't know that.
BY MR. ANDERSON:

Was it made known to Archbishop Roach that you

would be attending the U of M?

MR. WIESER: Object to the form,

foundation.

Yes.

BY MR. ANDERSON:

And what did Archbishop Roach tell you about

your responsibilities as a priest and what

you'd be allowed to do in the archdiocese?

Nothing, that I remember.
Okay. And so after you were moved out of the

D¡ocese of Winona and you met with Archbishop

Roach, did you ultimately get assigned to a

pastorate in the Archdiocese of St, Paul and

Minneapolis?

Eventually.
And that was St, Leo's?

No. I lived at St. Leo's, but I was not
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pastor there.
okay. Where were you assigned?

St. Leo's in Highland Park.

And you lived at St. Leo's. Were you assigned

to a pastorate there?

No.
Did you do supply work there?

Repeat.
Did you do supply work there, fill in?

Yes, I lived there.
Okay. And did you also work as a pastor or --

Yes.

Okay. And who also lived there with you?

Father Leo Dolan.
Was there discussion with Leo Dolan about the

reason for your departure from Winona?

Not that f know of.
Were you seeing Ken Pierre and Dr. Tice at the

same time?

Never.
Okay. So you saw Ken Pierre how many times

after you began to live at St. Leo's?

I don't know.
And --
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What did Bishop Watters tell you about the

reasons for your departure from the Diocese of

Winona?

I think we stated that. I was gonna go to
school and there was a hassle at that local

parish, threat -- threats I should say.

And there were promises made to the

family by the bishop, weren't there?

f don't know that.
MR. BRAUN: Objection, speculation,

fou ndation.

BY MR. ANDERSON:

What were the threats that were made?

was threatening me.

He was threatening to go to the police, wasn't

he?

I don't know that.
He was threatening to go public, wasn't he?

Yes.
And he was threatening to tell the parish that

you had abused his brother, wasn't he?

Yes.
And that's why Archbishop -- that's why Bishop

Watters moved you to the Archdiocese of St.

Paul and Minneapolis?

1Q.
2

3

44.
5

6

7Q.
8

sA.
10

11

12

13 a.
14 A.
15 0.
l6
17 A.
18 0.
le A.
20 o.
21

22 A.
23 0.
24

25

158

the court reporter)
MR. GEHAN: Counsel, just for mY

assistance, what year are we talking about now

when this transfer from St. Paul to -- or from

Winona to St. Paul occurred?

BY MR. ANDERSON:

Why don't you tell us? What year were you

transferred from the Diocese of Winona to be

in the Archdiocese of St. Paul and

Minneapolis?

January 1.975.

And it appears that there was something that

-- it was like there's a record of that being

December 3lst,'74. Does that sound correct?

Okay.
That's an unusual time of year for a priest to

be reassigned, is it not?

Not really.
Were you moved to the Archdiocese of St. Paul

and Minneapoiís bècause it hàd becomè kñown to

the bishop you had sexuallY abused?

I don't know that.
MR. BRAUN: Objection, foundation,

specu lation.

BY MR. ANDERSON:
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MR. BRAUN: Objection, foundation,

speculation.

BY MR. ANDERSON:

Isn't it?
I don't know that.
Okay. Well, all these things happened, the

transfer was right after the threats, wasn't

it?

Yes,
And the threats were made right before

Christmas, weren't they?

Yes.
And the transfer was made the next week,

wasn't it?

Yes.
(Discussion out of the hearing of

the court reporter)
BY MR. ANDERSON:

So what conversation did you have at that time

ôr about Bishòþ Wattérs and what hìstöry hè

knew or the first time that he -- let me

rephrase that.
Tell me about the conversation You

had with Bishop Watters about allegations of

sexual abuse against you and action he was
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gonna take.

I have no memory of that.
Did he ever discuss that with you at all?

No. I don't think so.

How did you learn that or his

family, were making threats to expose you to

the parish or report it to the police?

I'm not sure. f don't think he confronted me

directly, but maybe the other priests or
faculty members, f don't know.
To your knowledge, did Bishop Watters -- what

reasons did Bishop Watters give to the parish

that you had been assigned to for your

departure from it?

I don't know.
MR. BRAUN: Objection, foundation,

speculation.

I don't know, If anY.

BY MR. ANDERSON:

Didn't any parishioners ever call you up and

say, "Father Tom, what happened? Where are

you? Why did you leave our parish" --

No.

-- "so abruptly right after Christmas?"

No calls.
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He communicated that to you, didn't he?

No. I don't know that.
Father Pierre was your therapist and he was

advocating your return to the Diocese of

Winona, wasn't he?

I think yes.

And you gave permission for him to communicate

with Bishop Watters your therapy, your status

and your desire to get back there, right?

I don't know that.
Were you aware that he sent a letter to the

bishop?

I don't know that. I don't know.
Are you aware that on April 17th, 1975, Ken

Pierre wrote to Bishop Watters and recommended

that you return to the Diocese of Winona on

the condition that you continue outpatient

therapy?

I don't know that.
Were you at that time seeking to get back to

Winona?

Most likely.
And communicating that to Pierre?

Yes.

And were you aware that Bishop Watters wrote
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Were you required by Archbishop Roach when in

the Archdiocese of St. Paul and Minneapolis in

any way to avoid contact with youth?

MR. WIESER: Objection, foundation.

Time frame, counsel?

Don't know that.
BY MR. ANDERSON:

After you became assigned in the Archdiocese

of St. Paul and Minneapolis, did you desire to

go back to Winona?

Yes.
And did you make repeated requests to Bishop

Watters to go back?

Yes.
And did he repeatedly deny those requests?

Yes.

And what was the reason he gave for not

letting you back in?

Not t¡me.
He wäê concerned about the publicity, wasn't

he?

Don't know.
MR. BRAUN: Objection, sPeculation,

foundation.

BY MR. ANDERSON:
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back to Father Pierre, refusing to recall you

on April 19th, stating that, "I must add that

I am convinced that he doesn't even begin to

appreciate the number of people in at least

five different communities across the entire

diocese who have finally pieced together

incidents occurring over a 15-year span," are

you aware of that?

I've seen that letter before, but I never
understood it. And he explained that to your

office somewhere along the line.
How many different communities had you abused

kids in while a priest of the Diocese of

Winona?

I don't know.
How many years had you been abusing kids in

the Diocese of Winona when you were moved to

the Archdiocese of St. Paul and Minneapolis?

I don't know. I'd have to study that out.
in mid-1975, did you admit to Bishôp Watteib

that you had sexually abused a boy in Adrian?

I don't recall that.
Were you aware that the priest personnel board

in Winona was taking up the question of your

return to the Diocese of Winona?
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A. I knew that.
O. And were you aware that they were recommending

against your return?

A. Yes.

A. And were you told why it was that they were

recommending against your return?

A. No.

O. Did you wonder?

A. Yes.

a. Did you ask?

A. No.

O. why not?

A. They were calling the shots, Not me. That
was --

o. You knew it was because you had sexually

abused and it was too hot to go back to the

Diocese of Winona, correct?

I don't know that.
In January 13th, there's some indication that

treatment with Ken Pierre was terminated. Was

that done by you or him?

MR. WIESER: What year, counsel?

MR. ANDERSON: January 13th, 1976.

MR. WIESER: Thank you.

Wcll, that was discussed previously' but if he
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A. I did not know that.
O. You knew that the Diocese of Winona was paying

for it?

MR. BRAUN: Objection, foundation.

A. I don't know that.
BY MR. ANDERSON:

O. You weren't paying for it?

A. No.
(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR. ANDERSON:

O. That is correct, is it not, you were not

paying for it?

A. Correct.

O. And as you continued in the Archdiocese of St.

Paul and Minneapolis until 1984, how many kids

did you sexually molest?

A. I don't know. I'd have to study that out.

O. In February 10th, Archbishop Roach, the

records reflect, appoints you temporary

administrator at the Church of St. Boniface.

MR. WIESER: What year, counsel?

MR. GEHAN: What year, counsel?

BY MR. ANDERSON:

O. In 1976. Does that sound correct?
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was expecting me to continue with him, or to
not continue with him, I never knew that. I
didn't -- if I was expected to continue with
him, I never knew that I was not to continue,
so I didn't drop him or drop therapy. I would

not have done that.
BY MR. ANDERSON:

So it was not communicated to you, at least by

Archbishop Roach or officials of the

archdiocese or Ken Pierre, your therapist,

that he was of the view that you needed

continued psychotherapy, is that your

testimony?

MR. WIESER: Objection to the form,

compound question.

BY MR, ANDERSON:

Is that what you're suggesting?

Ask me one part of the question.

Did anybody communicate to you that Ken Pierre

believed that you were in need of continued

psychotherapy?

No.

You knew Ken Pierre was communicating with

Bishop Watters and Archbishop Roach about your

status?
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Yes.

While there -- look at the Doe list and number

32, and my question is, did you sexually abuse

Doe -- excuse me, Doe 22?

No.

While there, did you ever sexually abuse Doe

22?

Doe 22?

Yes.

No.

Did you know Doe 22?

No. I know the name just vaguely.
Did you have contact with youth at St.

Boniface?

Yes.

Okay. In what context and how?

Well, f know that Doe 24 was a contact at
least once.
Okay. And that was my next question. Did you

engage in sexual abuse of Doe 24?

It's -- it's hazy, but I -- I think he went
outta town with me once, I know that, that's
all I remember.
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Overnight?

Yes.

Where did you stay?

At either my mother's or mY aunt's.
Did you make any secret that you were

returning to Rochester, which is located in

the Diocese of Winona, to keep it from other

priests?

Repeat the question.

Did you keep try to keep it a secret that you

were returning to the Diocese of Winona and

specifically Rochester?

What, you mean now?

No. Then, when you were going with Doe 30 --

I wasn't returning to the diocese. I was -- I
was taking -- I was picking up books or a
filing cabinet or something like that.
Did you try to keep that a secret or were

you --

Well, no. There was -- no.

So people knew you were coming back to get

books, to visit, to see family or friends?

Well, I -- I often visited my family here at
least.
Did you often travel with kids to do that?
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BY MR. ANDERSON:

Did you tell anybody that you had a history of

sexual abuse?

No.

Did you tell Tice that you had a sexual

¡nterest in kids and a history of having

abused them?

I don't know what I told Tice. That's a long

time ago.
Did you tell Pierre?

I don't know what I told Pierre.

When you were assigned to St, Thomas Aquinas,

you were assigned there with the joint

permission of Bishop Watters and Archbishop

Roach, correct?

I don't know that.
You remained a priest of the Diocese of

Winona, but you knew you were under the

jurisdiction of the Archdiocese --

Yes.

-- Archdiocese of St. Paul and Minneapolis --

Excuse me.
-- presided by the archbishop, correct?

Yes.

So you knew at that time yotr had two bosses?

1

2Q.
3

44.
5Q.
6

7

84.
9

10 o.
11 A.
12 0.
13

14

l5
16 A.

17 0.
18

19

20 A.
21 0.
22 A.
23 0.
24 A.
25 0.

170

Not often.
But quite frequently?

Sometimes.
And stay overnight on occasions?

Sometimes.
And had them sleep in the same bed with you?

Sometimes.
The records reflect on June 1st, Archbishop

Roach appointed you -- 1976 -- to be associate

pastor at Church of St. Thomas Aquinas in St'

Paul Park, is that correct?

MR. WIESER: Objection again. What

year, counsel?

MR. ANDERSON: I SAid 1976,

The date again, please?

BY MR. ANDERSON:

June 1st, 1976.

Okay. Yes.

When you were assigned to that parish, St.

Thomas Aquinas, to your knowledge, was anybody

informed of a history known to the officials

in the Diocese of Winona about your sexual

abuse of kids?

MR. BRAUN: Objection, foundation'

Don't know that.
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MR. BRAUN: Objection, foundation.

Yeah, I don't know if that's how you say it.
I don't know that.

MR. GEHAN: Doesn't the archbishop

-- isn't he the boss of the bishop?

THE WITNESS: (Shakes head).

MR. ANDERSON: No.

MR. GEHAN: What do I know?

MR. ANDERSON: Yeah.

BY MR. ANDERSON:

Look at Doe number 10 and you see that name.

Did you engage him in sexual abuse in 1977

while he was a teenager at the Mendota Country

Club in Mendota Heights?

No. I don't recognize the name.

Were you given a citation or charged by

criminal complaint with attempted sexual abuse

of that kid?

I don't know that. I don't --
Do you remember getting charged by the policë?

Pardon me?

Do you remember getting charged by the police?

Yes.

What did you get charged with?

I think attempted contact. I don't think I

1

2A..
3

4

5

6

7

I
9

10

11 0.
12

13

14

t5 A.
16 0.
17

18

te A.
20 o.
2'l A.
22 0.
23 A.
24 0.
25 A.

43 of 61 sheets Page 169 to U2 of 242 05/30/2014 lt:28:47 AM



1

2

3

4

5

6

7

I
9

l0
11

12

13

14

15

l6
17

l8
19

20

21

22

23

24

25

173

ever had any actual contact w¡th that -- now,

I -- I have some recollection what that's
about.

O. Tell us how the police became involved and how

you got charged,

A. Is all I know is, is we were gonna meet and he

told his father and that we had a previous

meeting, I don't think there was any sex

involved, and then his father and the police

appeared on the scene.

O. At what scene?

A. At the -- r -- r think it was a golf course.

O. And at that time, were you actually charged

with a crime of attempted sexual abuse?

A. No.

O. Were you later charged with a crime of

attempted sexual abuse?

A. No.

a. Were you given a citation or a complaint?

A. f don't know what I was given.

A. okay.
(Discussion out of the hearing of

the couft rePorter)

BY MR. ANDERSON:

A. Who was there when the police came?

175

No.

And did they rely upon you to tell them that

you had gone into counseling or did they check

with somebody that worked with you to make

sure you had?

I don't know who found the counseling for me.

It did not go through church sources.

Okay. And that was my next question. To your

knowledge, who did you tell about what had

happened at the golf course and the police

involvement?

No one.

And so did you ever formally get charged with

a crime?

filo.

And while at St. Thomas Aquinas -- I'm going

to ask you to look at the Doe list and I'm

going to go through some numbers and ask if

you abused any of these kids or attempted to

sexually abuse. First, look at Doe 27. Do

you see that name?

(Examining documents) I see that name.

Do you recognize it?

Yes.

And did you have a relationship with him or
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A. I think the police was there, I think this
-- this 28 -- what number is it?

O. This would be number 10, Doe 10'

A. Doe 1O. I think his father was there, but I
don't remember.

O. And you hadn't completed the sexual act, but

you atÈempted to engage in a sexual act, is

that right?

A. I don't remember those details.

O. okay. And do you remember what you got

charged with by the Police?

A. No.

O. Do you remember what police agency it was that

came and spoke with You?

A. No.

O. What happened to that police activity?

A. I think they asked me to do counseling and --

and that -- and that's what I did'

a. When you say "they," who is the "they" that

asked you to do iL?

The police or whoever was dealing with me.

And how many times did you have contact with

the police?

Once, maybe twice.
Do you know who that was?
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his family?

No. I didn't know his family.
Did you sexually abuse him or attempt to?

No.

Look at Doe 32. Do you see that name?

Yes.

Do you recognize it?

No.

Do you have any knowledge of having attempted

to sexually abuse a kid by that name or

something close to it?

Thirty-two?
Thifi-two.
No,

Look at Doe 1. Do you recognize that name?

Yes.

And did you know that family?

Yes.

And did you know them to be a good Catholic

family?

Yes-

And you knew that you were the pastor of this

family?

I was associate pastor.

Okay. And their priest, correct?
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A. Yes.

A. And did you sexually abuse Doe 1?

A. I don't remember sexually abusing him.

O. You do remember spending time with him?

A. Well, very little. In a group sett¡ng. He --
he was very active around the -- the church

and a faithful worker.

A. Did you attempt to sexually abuse him?

A. No. I don't remember that.
O. You don't deny it, but you're not sure that

you attempted to or did?

A. I don't remember attempting to -- to touch him

or whatever.

O. And Doe 10 I've asked you about, and you admit

the attempt of Doe 10, correct? That's the

police involvement.

A. Well, I don't know what the attempt was. I
remember being with him, that's all I can say.

O. Alt right.

MR. GEHAN: Counsel, can we take a

couple minutes?

MR. ANDERSON: Yes.

MR. GEHAN: Thank You,

MR. LEANN: Off the video record at

3:20 p,m,
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the dioceses that were too small to have a

person supervising their abusers, then a

substitute was to send in a monthly report.

MR. GEHAN: Is this you --

THE WITNESS: I sent in the rePort,

and I did that once a month for a few years,

very detailed. They ask questions if you've

been away from home, if you ever stayed away

from your apartment and who have you seen,

where have you been and it was a monthly

report.

MR. GEHAN: This is a repoft Mr.

Adamson gave monthly to his bishop, And this

would have been to the bishop in Winona,

correct?

THE WITNESS: Yes.

MR. GEHAN: And it's just one copy

of --

THE WITNESS: It's one month I

brought as a sample --

MR. GEHAN: Oh.

THE WITNESS: -- of something that I

did per month, three years, I think.

MR, GEHAN: And then the other thing

is a report regarding -- from a Ph.D,, and I'm
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(Recess taken)

MR, LEANN: Back on the video record

at 3:32 p.m.

MR. ANDERSON: Mike just reminded me

and you had mentioned, counsel, that there was

one document responsive to the subpoena, but

that you felt that there was a potential issue

or privilege that should apply. Let's deal

with that and state what it is and what your

position is.

MR. GEHAN: Okay. It's actuallY two

documents. Mr. Adamson was counseled -- this

is a partial document. There are two. The

first one is a letter dated March 29, 1985,

Servants of the Paraclete. And a Ph.D. of

this institute was providing some counseling

to Mr. Adamson and wrote a report regarding

Mr, Adamson's progress in -- did I say March

29, 1985? This was to Bishop Watters.

The second document, it's a

confidential report that is undated regarding

-- oh, no, it's May 29,2OO8, and it's

regarding counseling -- is this yours? Is

this your --

THE WITNESS: It was a thing where
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going to claim that these are privileged,

medically privileged. And they will be

available if the special master or Judge Van

de North requires me to give them to you, I'll

give them to you.

MR. ANDERSON: Okay, Let's do this,

First let's, for purposes of laying the

foundation for whatever we need to, let's mark

-- let's mark them as exhibits, you can keep

them in your possession and --

MR. GEHAN: All right.

MR. ANDERSON: -- for now and let's

identify the first one of March 29th, 1985, as

Exhibit AA. And you've made an offer of proof

on the record and in it -- for purposes of

privilege, I think, you did say that it was

sent to Bishop Watters --

MR, GEHAN: That's correct,

MR. ANDERSON: -- and if that is the

case, just so our position is clear, these are

the kinds of things routinely sent to the

superior, in this case Bishop Watters being

one of them, and that constituted a waiver of

that privilege. And we'll -- in respect to

the position you've taken, I just wanted to
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for that, I think that satisfies the record.

We can sort that when necessary,

BY MR. ANDERSON:

Going back, then, to the time frame of your

assignment at St. Thomas Aquinas, and I direct

your attention back to the Doe list, and I'd

last asked you about Doe 10, that's where the

police involvement had been.

Look at Doe 11 and my question to

you is, do you recognize that name as being a

kid in the parish and you knew?

Yes.

Is it also a kid who you sexually abused?

No.

Is it a kid that you spent time with alone?

No.

Do you deny ever having attempted to sexually

abuse him?

Yes.

Look at Doe 20, Do you recognize that name?

Yes.

Is that a kid who was in the parish?

Yes.

Whom you knew to be the son of some

parishioners?
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state what ours is.

And then the second document we'll

mark just for purposes of identification as AB

and that would be dated May the 29th, 2008.

MR. GEHAN: Yes,

MR. ANDERSON: And You didn't

characterize it this way, but it sounds like

Mr. Adamson, and my read of that is, it's some

kind of monitoring being done by the Diocese

of Winona of his activities by somebody

appointed by the bishop who's either a clergy,

a deacon or a monitor.

MR, GEHAN: That's ProbablY right'

MR, ANDERSON: OkaY, BY the waY it

sounds. Maybe I should ask him if that's

correct foundationallY.

MR, GEHAN: Does that sound correct

to you?

THE WITNESS: That's fine. She was

chancellor, I think, a woman chancellor that

it went to, but she was representing the

bishop.

BY MR. ANDERSON:

And she was appointed by the bishop to

basically monitor you to make sure you wcrc
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A. Yes.

O. And with whom you spent time alone?

A. No. I don't remember spending time with him.

a. Did you sexually abuse --

A. No.

O. -- him or ever attempt to sexually abuse him?

A. No.

O. The next is Doe 19, I think you've already

identified him, but did you sexually abuse Doe

79?

A. Yes.

O. How many times?

A. Several.

A. When you say "several," what do you mean?

A. Well, it would have been for a period of a
year, maybe more than once a month.

O. Look at Doe -- and that abuse involved oral

copulation?

l9 A. There was some.

20 O. And was there attempted anal?

No.

Was there ever attempted anal?

No. Not that I know of.

Was there ejaculation?

Yes.
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acting in accord with their expectations?

A. Yes.

MR. BRAUN: I'll object to the

foundation, Do you know that to be true?

THE WITNESS: Pardon me, Tom?

MR. BMUN: Do You know that be

true, what he just asked You?

A. Repeat the question.

BY MR. ANDERSON:

O, The chancellor was appointed by the bishop to

be monitoring your activities?

A. Yes.

A. And this document is some report of that?

A. Was a monthly rePort.
(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR, ANDERSON:

A. Okay, And you're writing it and sending it in

to the chancellor for the bishop's eyes?

Yes.

And was that Harrington or his successor in

'08?

Harrington.
Okay.

MR, ANDERSON: I think, You know,

A.

o.

A.

a.
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O. By you?

A. Yes.

O. By him?

A. Yes.

O. And by other kids?

A. What do you mean, other kids?

O. Yes,

MR. BRAUN: Talking about at any

time?

MR. ANDERSON: Yes.

BY MR. ANDERSON:

O. Did you have other kids ejaculate?

A. Yes.

O. Did you ejaculate when abusing the other kids?

A. Sometimes.

O. Did you use a vibrator with or on any of these

kids?

A. Sometimes.

O. How many different kids did you use a vibrator

on?

A. I don't know that.
a. Look at Doe 36. Do you see that name?

A. Yes.

a. Did you abuse him?

A. Don't recognize the name.

187

It's one of the bigger parishes and he asked

me to do it.
And when you say "he," are you referring to

Archbishop Roach?

Yes.

And you knew at that time that Archbishop

Roach had the authority to make that

assignment?

Yes.

And had also required the permission of

Archbishop (sic) Watters to do so?

I don't know that.
Now, you said it was a clear promotion, What

made you believe it was a promotion?

Well, it was a big parish, a big school, 2300

families. It was a big job.
You had been a pastor at St. Thomas Aquinas,

had you not?

No.

You'd been associate pastor?

Right.
And when you were appointed to the Immaculate

Conception in Columbia Heights, you were

appointed as administrator, were you not?

Yes.
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(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR. ANDERSON:

You were then assigned from St, Thomas Aquinas

to the Immaculate Conception parish and my

question to you is, I've asked you about some

kids on the list and if you abused any of

those while you were assigned to St, Thomas

Aquinas. Are there any other kids who have

not been identified either on that list with

whom you engaged in some sexual contact or

abuse?

At St. Thomas Aquinas?

Yes.

No. I don't recall any more.

Okay. At Immaculate Conception, when you were

assigned there, what was your understanding as

to why Archbishop Roach and Bishop Watters

permitted that assignment and made it?
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MR. BRAUN: Objection as to

foundation. You can answer if you know,

I don't know the -- the -- it was a -- a clear
promotion, that's all I can say.

BY MR. ANDERSON:

Okay.
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A. What were you told about why you were named

administrator?

A. Because I was not of the diocese and that was

a technicality, the way I understood it.
a. Okay. Did anybody ever tell you that it was

easier to remove you if there was a problem if
you were named administrator versus pastor or

associate pastor under the canon law?

A. No.

a. How many kids did you abuse or attempt to

abuse sexually while working as a priest at

Immaculate Conception in Columbia Heights?

A. I'd say one.

A. Look at Doe 21.

A. Okay.

O. Did you sexually abuse him or attempt to?

A. f don't recognize the name at all.
O. Look at Doe 18. Did you use abuse or attempt

to abuse him?

How many times?

Several.
And what does "several" mean?

More than once a month.
For how long?
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For 14 months maYbe.

Look at Doe t7, did you abuse or attempt to

sexually abuse him?

I would say no. I think the accusation was

there that I attempted to -- to touch him, but

I never touched him was my understanding.

So it was attempted sexual abuse, but it's

your belief that you did not succeed?

I don't -- I think attempt is too strong.

What did you do?

I took him with, he went with me to a --

recreation things and swimming and that type

of thing and he told his father that he

thought it was weird, I think is -- but I
never touched his genitalia.

Did you have a sexual interest in him?

No.

Why not him and at the same time you did have

a sexual interest in 18 and oLhers?

Don't know.
Look at Doe 25, Did you sexually abuse him?

No.

Did you know him and his familY?

Barely.
Did you spend time with him?
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Yes.

Yes. And that was many years ago and when you

were asked about some of these events, is it

fair to say that your memory about some of

these events was fresher then ten or more

years ago than it is today?

Well, that's a generic thing, I think 3O years

makes a difference.
In any case, when you were removed by

Archbishop Roach from Immaculate Conception,

what did he order you to do or not do?

Well, f think he wanted me to go back to the
Winona diocese. Let me see. No. That's not

true, He ordered me -- I don't know who did

the ordering. I didn't see much of Archbishop

Roach through this and it would have been his
-- Michael Korf was director of priest
personnel, and between him and Carlson, they
would have -- and I went to see -- I made a

retreat and I -- simultaneously I was seeing

Dr. Gendron.
MR. GEHAN: Counsel, could I

interrupt you one more time? Can you put

dates on these for me? When was he removed

from Immaculate Conception?
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No.

At some point in time, you were sent to see

Dr. Gendron by the archdiocese, officials of

the Archdiocese of St. Paul and Minneapolis,

were you not?

Yes.

whv?

Through -- because of the accusation,
father, I think, and -- and I was

removed from that parish and that I would get

treatment from Dr. Gendron, which I did.

When you were removed from the Immaculate

Conception parish for accusations of sexual

abuse, that was a removal done by Archbishop

Roach, correct?

Yes.

In consultation with then Father Carlson?

I don't know that.
What was Father Carlson's involvement with you

20 at ihat time?
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Well, he would be the front man for the
archbishop with problem stuff.
Okay. And, obviously, you've given some

testimony about a lot of these things before,

correct, Mr. Adamson?
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MR, ANDERSON: 1979, June 13th --

MR. GEHAN: Thank you,

MR. ANDERSON: -- he's appointed

administrator of Immaculate Conception and --

and 1981, February 2nd, he's made associate

pastor at Risen Savior.

MR. GEHAN: Thanks.

MR. ANDERSON: You're welcome.

BY MR, ANDERSON:

In the removal and at the time of it, did any

official from the Archdiocese of St. Paul and

Minneapolis, including Roach, Carlson or Korf,

ask you why you had been transferred from the

Diocese of Winona?

No.

Did any of them ask you to answer questions

concerning your sexual history, and in

particular, your history of sexually abusing

kids?

Nô. I dön't recall thàt.
Did any of them ask you why the Diocese of

Winona and the bishop there refused to take

you back, even though you urged to be

returned?

No.
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Did any of the officials of the Archdiocese of

St. Paul and Minneapolis ask you anything

about your sexual history?

No.

You were sent to King's Retreat House. For

what purpose?

It was to figure out what I was going to do

and what they did or did not want me to do, I
think. It was a lag time.
And you were sent by the archdiocesan

officials to see Dr. Gendron at the -- a

psychiatrist, correct?

Yes.

And you did see Dr. Gendron?

Yes.

And Dr, Gendron was told by you and the

officials of the archdiocese that you were

accused of sexual abuse and he was to try to

help you, right?

I presume so.

And you also understood that the treatment and

diagnosis that he provided wâs -: and the

information was being provided to the

officials of the Archdiocese of St. Paul and

Minneapolis that sent you there, corrcct?
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¡t.

And when was that?

It was St. Paul, I think east side, it might
have been for the whole city, but it was a St.

Paul YMCA.

And what parish were you then assigned to when

you were using that card?

I think Risen Savior in Apple Valley.

Okay, And what kid or kids on the Doe list

were you bringing to the facility?

Well, I don't know of anyone that I was

bringing there. There -- I was -- I was

living in Apple valley. None of those people

went there with me. Some of those names we

discussed might have gone with me to the
Normandale thing.
Well, we got that information from somebody

that thought you were using an alias that was

a kid, okay? And so -- who claimed that you

had sexually abused him. And so my question

to you is, did you use that card to bring any

kids to that facility under a name other than

yours and engage any kids in sexual contact?

No.

You admit having used somebody else's card,
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A. I don't know that.
O. And at some point in time, you stopped seeing

Ken Pierre, correct?

A. We just went over that a bit ago.

A. Okay. Did you ever go back to Pierre?

A. I don't know.

A. Okay. When you saw Gendron initially, that

was inpatient, wasn't it?

A. Yes.

O. And that was at St. Mary's?

A. Yes.

O. Did any -- did you share with any -- let me

ask this, At any time, did you take kids to

the YMCA using an alias, that is, not your

name, a disguise?

A. It was not an alias, it was someone's card

that was g¡ven to me, I think.
O. Tell me the circumstances of that.

A, Well, at that time I was -- I had a Y

membership for a long timer which ran out.
And when I went to Apple Valley, I joined the
Normandale operation, which had facilities all

over the Twin Cities. And that -- someoner I
thinþ gave me that card that I'd use until it
expired. That's -- that's my recollection of
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but deny the sexual abuse of the kid?

Yes.

At some point in time, did Archbishop Roach

and the officials acting on his behalf,

Carlson and/or Korf or others, impose

restrictions on you to not have contact with

youth?

I never got that message. Not from Archbishop

Roach or his helpers.
Did you get it from anybody?

Well, long afterwards, I -- I found out that
that had happened, but I didn't know about it
during my working time, service time.
When in time did you first learn that you were

restricted or supposed to have been restricted

from any contact with youth?

I -- I never knew that I was restricted from
any contact. But I knew that it had been

reported to the Apple Valley people that --
that there had been problems.

And after those problems were repoÊed, is it

correct that you were, then, asked and

required to put the restrictions that had been

imposed on you early into writing so that you

would understand them and agree to them?
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why you were seeing him at that time?

No.

Did you have a belief and understanding that

Ken Pierre was able to share the information

he was getting from you with Bishop Watters

and the officials of the archdiocese?

MR. WIESER: Objection to the form

of the question, compound. It'd be better if
you broke that one down, counsel.

MR. BRAUN: I concur.

BY MR. ANDERSON:

Did you understand that Ken Pierre was free to

share information with Bishop Watters?

Yes.

Did you understand he was free to share it

with Archbishop Roach?

Yes.
(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR. ANDERSON:

Is it correct that the first time you saw Ken

Pierre and were required to, you admitted

having abused kids?

I don't recall what we talked about.
Do you recall early on Pierre discussing your
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A. No.

O. Do you have any recollection of having agreed

to restrictions on your ministry with youth?

A. No.
(Discussion out of the hearing of

the court reporter)
BY MR. ANDERSON:

There's a document that -- it's called a

special agreement between Archbishop Roach and

Reverend Thomas Adamson. It's been marked

Exhibit 47.

(Examining documents).
Is that your signature?

Yes.
Do you recall that this was a written

agreement between you and the archbishop to

restrict your contact with youth and other

things?

I don't recall that till I, you know, I see

this document.
Do you recall that restrictions had been

imposed on you earlier now and that those had

been violated, so they sat down with you and

said, "We're gonna put this into writing," and

this reflects that?
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sexual history and your sexual interest in

kids with him?

A. I don't recall those sessions.

O. Do you recall Ken Pierre advocating to Bishop

Watters that he thought you were now ready to

return to the Diocese of Winona?

A. Vaguely I remember that, but vaguely.

a. And you do remember that Bishop Watters and

the priest personnel board in Winona were

saying repeatedly, "No way he can come back

here"?

MR. BMUN: Objection, asked and

answered.

BY MR. ANDERSON:

O. Correct?

A. I think the "no way" is too strong.
O. They refused your request to get back there?

A. Yes.

O. And even though Ken Pierre advocated for you

to return to the Diocese of Wlnona?

A. Yes.

A. I'm going to show you a few documents here and

the first is marked Exhibit 2 -- actually,

it's 24.

MR. ANDERSON: Don't you want to
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A. I don't recall that.
O. When you were in the Archdiocese of St. Paul

and Minneapolis and treating with Dr. Gendron,

inpatient first and then outpatient, were you

continuing to communicate with Bishop Watters

about your status and how you were doing?

A. I don't recall that one way or the other'
O. Do you recall writing him from St. Mary's

Hospital?

A. Possibly.
O. Did any official of the Archdiocese of St.

Paul and Minneapolis ever ask you why you had

seen Ken Pierre?

A. Why I had seen him or --
O. Why you'd been required to see Ken Pierre for

treatment.
A, No one ever asked me that, that I recall.

O. Did any official of the archdiocese --

(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR. ANDERSON:

O. When you were still seeing Ken Pierre, who was

at the Consultation Services Center in the

Archdiocese of St. Paul and Minneapolis, did

any official of the archdiocese ever ask you
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show him 2 first? Okay.

BY MR. ANDERSON:

I'm showing you Exhibit 2A and it's dated

November 25th, 1984 -- excuse me, 1964. And

this is from the then bishop of Winona, which

would have been Fitzgerald, it's addressed to

Reverend Cashman at Lourdes High School in

Rochester. Is this the point at which you'll

see here and I'll read it, "Owing to the

health of Father Adamson, I find it necessary

to make a change at Caledonia so that he may

be able to receive treatment at the Mayo

Clinic in Rochester." Does this refresh your

recollection that Bishop Fitzgerald sent you

for treatment to Mayo Clinic?

I never went to Mayo Clinic.

Okay, Were you sent someplace else instead?

Not that I recall.

Do you have any idea why he's writing to

Cashman about your health and the need to have

you receive treatment at Mayo?

No.

MR. BRAUN: Objection, foundation.

No.

BY MR. ANDERSON:
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and I could not -- I was in no -- no position

to challenge him.

Okay. This is where Jansen had gotten a

report and he's the one that asked you to see

Tice?

Yes.

Okay, And you didn't pay for this, correct?

Correct.
Showing you Exhibit 6. This would be minutes

of the personnel board of the Diocese of

Winona produced to us, and at the top it says,

"The meeting was called to order by Chairman

Trocinski May 20th, 1974, at St. John's in

Rochester." And then the second poftion of it

says, "Father Tom Adamson is having a

recurring problem, He may go to an institute

in the East and may have to be replaced at St.

Francis, Jim Russell is available to go to

St. Francis or replace one who would go

there." The recurring problem you were having

at that t¡me was sexual abuse of boys, was it

not?

I don't know that.
And why did you understand you had to go to

the Tnstitt¡te of t-iving?
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Are you aware that Cashman replaced you?

Yes.

I'm gonna show you now an Exhibit 5. And this

is a statement for services dated 4-3Q-74 for

a psychological evaluation requested by

Francis A. Tice for you, then Father Thomas

Adamson, correct, and it's submitted by John

-- is that Hawkinson?

Yes.

These are treatments being paid for by whom?

Not by me.

And how long did you see Tice?

I don't know that.
(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR. ANDERSON:

What prompted you to be required to go to him?

We've been over that, haven't we?

Well, I'm trying to put this in time, We have

a date here of 4-30-74. What caused you to be

required to see Tice at that time?

Tice and Father Jansen were friends and Father

Jansen thought I was, as far as I know, I was

going to ask someone to undress or what. I
never had a name, but he asked me to do this
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A, That was Dr. Tice's recommendation.

O. And you were at the Institute of Living for

how long?

A. I'm guessing eight weeks, but I don't know

that.
O. And it was Bishop Watters that ultimately

permitted that and the Diocese of Winona that

paid for it?

A. Yes.

MR. BRAUN: Objection, foundation,

(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR. ANDERSON:

O. What was the parish and the parishioners where

you had been working told about your depadure

to the Institute of Living?

MR, BRAUN: Objection, foundation.

A. Nothing, as far as I know.
(Discussion out of the hearing of

the court repofter)

BY MR. ANDERSON:

O. In 1975 when you were at St. Leo's and living

there with Father Dolan, did Father Dolan ask

you why you had been -- why you had been

required to leave the Diocese of Winona --
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A. No,

O. -- and now living in the archdiocese with him?

A. Don't recall anything with him.

O. Did he ask you about you having seen Ken

Pierre and the reasons you were being required

to?

A. No.

(Discussion out of the hearing of

the court repofter)

BY MR. ANDERSON:

A. In May of t975, there's a letter from bishop

of Winona to you and there is -- I'll just

read a sentence and then ask you a question.

First, at that time when you were in the

Archdiocese of St. Paul and Minneapolis, did

you make a request while at St. Leo's to do

marriage encounter work in the Diocese of

Winona and have it refused?

A. I don't know that. I did a lot of marriage
encounter work.

O. It states that --

MR. WIESER: Counsel, do you have a

copy of that exhibit?

MR. ANDERSON: It's Exhibit 17,

SUTE,

207

from?
The second -- actually the third.

"Thanks for the progress"?

That stated, "As for considering the

request. "

Okay.
My question is, do you remember receiving the

letter?

No.

Okay. What about any engagement with Father

Fiola, do you remember that?

I know who he was, but I don't know anything
about his assignment.
Do you know if he was told anything about your

history?

That's Father Fiola?

Yeah,

Not that I know of.
Was he -- did he have any -- did you have any

knowledge of him having abused?

I don't know that he did.
(Discussion out of the hearing of

the court repofter)

BY MR. ANDERSON:

I'm going to show you Fxhibit 19 dated Janttary

,l

2Q.
34.
4Q.
5

64.
7Q.
8

eA.
l0 0.
11

12 A.

13

14 0.
l5
16 A.

17 0.
18 A.
1e a.
20

21 A.
22

23

24

25 0.
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MR. WIESER: Thanks,

MR. FINNEGAN: Can you see it?

(Discussion out of the hearing of

the court repoÉer)

BY MR, ANDERSON:

Instead of going through the whole thing, I'll

read a paÉ of it and then ask you a question.

It states in the second paragraph, "Thanks for

1

2

3

4

5

6Q.
7

I
9 the progress report." That means you had

10 given to Bishop Watters. And then it says,

11 "As for considering the request to join a team

12 to give occasional marriage encounters in the

l3 D¡ocese of Winona, it is my conviction that at

14 this time and for the immediate future you

l5 should decline the invitation." Do you recall

16 that?

17 A. I don't recall that.
l8 O. It goes on to state to you, "And this, a

l9 similar project in the Cities; obviously there

20 is à great differencè in the two casès, but

the similarity lies in that our lay people are

easily confused even when they shouldn't be,"

Do you remember receiving this letter from

Bishop Watters?

A. Where -- which paragraph did you just read

21

22

23

24

25
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26, 1976, marked confidential, a memo to

Father John Kinney from Archbishop Roach. The

subject, Father Thomas Adamson. It's stated

by Kinney to Roach, "I received a call from

Bishop Loras Watters on January 23rd

concerning FatherThomas Adamson. Father

Adamson's period of residence and work in the

diocese was to have been completed this

January. For reasons which Bishop Watters was

unwilling to discuss on the telephone, but

which he promised to share with me later, he

is asking that Father Adamson continue to work

in the diocese for another year or

year-and-a-half. Did you know --

MR. GEHAN: Counsel, may I just

interrupt for a second? You don't have to

read the entire memo, We all have it in front

of us. If you have a question about the

memo --
MR. ANDERSON: I'm just starting the

question.

MR. GEHAN: -- in the interests of

expediting the deposition, I would ask that
you just ask the question, You don't have to

read the entire memo.
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He was pastor at St. Paul Park when I went
there.
And at some point were you required to report

to him?

To Father Keller?

Yeah.

Well, I was assigned there, if that's what you

mean by report.
Did he ever ask you why you were assigned to

St. Paul Park and in the archdiocese having

been a priest of the Diocese of Winona?

No.

Did he ever ask you about your relationship

with kids and raise questions about it?

No.

Did he ever ask you about why you were

required to see Pierre?

I'm not sure he knew that.
(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR. ANDERSON:

I'm going to show you Exhibit 29. And this is

dated March Izth, L979, from Archbishop Roach

to Father Kennedy. Did you know who Father

Kennedy was at that time?

rA.
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BY MR. ANDERSON:

Did you know that there was conversations

being had at this time as reflected by what i
just read?

No.

He then goes on to state that, "He has

communicated that to Father Adamson." You

have no memory of that?

No.

Did anybody in the archdiocese, any official

from the archdiocese, any fellow clergy or

anybody else from the archdiocese ever ask you

why you were supposed to and being required to

continue to work in the Archdiocese of St.

Paul and Minneapolis?

No.

The last sentence of the paragraph states,

"Bishop Watters assures me that Father Adamson

is a good priest who is a victim of a

situation in Winona and he feels that he would

be much better off if he were to be outside

the diocese for at least another year." Do

you know why -- what is the situation that
you're a victim of in Winona?

MR. BRAUN: Object¡on, foundation,

212

Yes.

Who was he and what was his official

positioin?

I think he was director of priest personnel.

And he states, "I would urge you not to put

Father Adamson in a parish close to the Winona

diocese." Why was that being urged?

MR. BRAUN: Objection, foundation.

I don't know where that was coming from.
BY MR. ANDERSON:

He goes on to staLe -- did anybody ever ask

you about this?

Being close -- the personnel board one time,
so I would have contact with the priests of
the Winona diocese, that I would be stationed
as close as possible, that's in a personnel

record somewhere I saw that.
And did you become aware that they didn't want

you even close to the Diocese of Winona

20 because of problems you had there --

A. No.

A. -- that caused you to be transferred to the

archdiocese?

A. No.

(Discussion off the record)

rA.
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44.
5Q.
6

7

I
eA.

10

11 a.
12

13 A.
14

l5
16

17

18 a.
t9

21

22

23

24

25

210

speculation. If you know, you can answer that
question.

I don't know.
(Discussion out of the hearing of

the court repofter)
BY MR. ANDERSON:

Did anyone ask you about this?

Never saw this before.
Did anybody ever ask you if you were a victim

of a situation and what that situation was --

No.

-- in Winona that caused you to be in the

archdiocese?

No.

(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR. ANDERSON;

In L976, while you were at St, Boniface and

assigned there by Bishop Watters -- excuse me,

by Archbishop Roach, you're aware that Blshop

Watters received copies of correspondence and

gave permission for those assignments?

No. I did not know that.
This correspondence that refers to a Father

Keller. How did you know Father Keller?
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BY MR. ANDERSON:

O. Did anyone ever ask you about that?

A. No.

O, He goes on to state, "It is precisely that
problem that Bishop WatLers is concerned

about." Do you know what that problem is he's

referring to here?

A. No.

MR. BRAUN: Objection, foundation.

BY MR, ANDERSON:

O, The last sentence states, "Southeastern

section of the" -- "Southeastern section of

the Twin Cities may be all right, but I think

anything in the southern patt of our diocese

will be disturbing to Bishop Watters," Do you

know why an assignment in that part of the --

the southern paÌt of the diocese --

archdiocese would be disturbing to Bishop

Watters?

A. No.

MR. BRAUN: Objection, foundation,

speculation.

BY MR. ANDERSON:

A. Anyone ever ask you about that in the

archdiocese?
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while you were a priest.

MR. WIESER: Is it possible for you

to call up those that you're highlighting so

we know --

BY MR. ANDERSON:

Yeah, just say Doe 1 or Doe 5 or whatever the

Doe number is that you're highlighting.

Doe 6, Doe7, Doe 9, Doe 14, Doe 18, Doe 19,

Doe 24, Doe 31, Doe 33, Doe 38.

Any other names that you remember or kids

whose names you remember not on this list who

you did abuse or attempt to abuse?

No.

As I look at this list, is it correct to say

that every Doe you identified is somebody who

had -- who you had either got caught or

reported to have abused?

Well, the definitions of abuse are different,
you know, between attempted and being with
them and -- and -- and so forth. These people

I checked are people that I know that there
was physical sexual contact with.
Okay. And there are others on this list,

however, where you engaged in some

inappropriate conduct that --

23 0.
24

25
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A. No.

MR. ANDERSON: Let's take a break.

MR, GEHAN: How long?

MR. LEANN: Off the video record at

4:2O p.m.

(Recess taken)

MR. LEANN: Back on the video record

at 4:35 p.m.

BY MR, ANDERSON:

a. I'm going to try to shoften this up. In the

interests of brevity, I'm going to direct your

attention to Exhibit A, that is, the Doe list,

and ask you to look down it and kinda just

scroll down, and some of these I've asked you

about and I just want you to look at those

names, and any of those individuals that you

did either sexually abuse or attempt to

sexually abuse, I just want you to put a check

by their name or use a highlighter.

A. On my l¡st ói do you have a list foi that?

a. This is the Doe list, if you look at it, it
begins with Doe 1. And just go down those

names and with a highlighter, just highlight

the names of those individuals who you either

sexually abused or attempted to sexually abuse

1
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f A. Yes, there are some names that --
2 Q. Okay. And then put a check by those with whom

3 you engaged in inappropriate conduct when they

4 were kids, but you didn't -- you don't

5 consider it to be sexual abuse.

6 MR, BRAUN: I object as vague.

7 Counsel, what do you mean by "inappropriate

8 conduct"?

9 MR, ANDERSON: He can answer the

l0 question.

1'l A. I don't know that, either, what -- you know,

12 ¡f -- ¡f I was with them or with them alone or
13 -- or what is inappropriate in contrast to
14 overt sex.
15 BY MR. ANDERSON:

l6 a. Okay. Let's talk about kids with whom you

17 were alone and you engaged in some conduct

18 where there were sexual overtones made by you,

19 sexual suggestions or some sexual

20 cbnversation. Cheèk thoöé namés. And just

21 give us the numbers that you're checking.

22 A. (Examining documents) Well, I'm not checking
23 any of those names.
24 0. What about Doe 17?

25 A. (Examining documents) Well, again, that's the
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-- what's appropr¡ate or ¡nappropr¡ate? I was
-- I knew Doe 17 and did gym things with him.
All right.

But I never tried to touch him or to do sex
with him.
Is it fair to say that there are so many it's

really hard for you to remember?

I -- I don't say that.
Okay. Have you reviewed any records in

anticipation of your deposition today?

The mailings I've had from the various offices
of attorneys, I read those and that's about
all. I haven't gone back to old records. I
don't have many of them, for one thing.
Have you looked at any deposítions given

before or documents in your file, for example?

I don't have hardly anything in my file. I
cleaned that out years ago.

Have you reviewed any of the depositions that
either you gave before or others gave before

peÉaining to this matter?

I don't have them, for one thing.
Okay, So you haven't reviewed them is what

you're saying?

Yes.
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44.
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84.
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door, didn't you?

A. Yes.

O. And we had a brief conversation and you

invited us in, did you not?

A. Yes.

O. And then we sat down on your sofa and talked

to you, didn't we?

A. Yes.

A. And I had asked questions about what you were

doing at that time, didn't I --
A. Yes.

a. -- where you were working and --

A. Yeah, it was a --
O. -- things like that?

A. -- give-and-take conversation.
O. And it was -- it was pretty much the same tone

of this conversation that's being had,

correct?

A. Somewhat. It was -- it was basically pleasant

till the end.

O. And it became unpleasant when I said I was

having difficulty believing that you weren't

still a risk to kids?

A. It became difficult when you said I should not
be working at the nursing home and that you
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Okay. At any time, have any officials of the

Archdiocese of St. Paul and Minneapolis, since

the first lawsuit began against you and them,

ever counseled you on how to answer these

questions put to you under oath?

No one ever.

Has anybody ever suggested, any official of
the archdíocese ever counseled you that it was

best not to remember the questions put to you?

No.

In 2OO7, January, I think it was January 2007,

Mike Finnegan and I visited you in your

apartment in Eau Claire, You remember that,

don't you?

Yes.

And we knocked on your door, didn't we?

Yes.

And you asked who was there?

(Nods head).

1Q.
2

3

4

5

64.
7Q.
8

I
l0 A.
11 a.
12

l3
'14

15 A.
16 0.
17 A.
18 a.
le A.
20 Q. Correct?

21 A. Yes.

22 A, And I said, "It's Jeff," and you said, "Jeff

23 who?" And I said, "Jeff Anderson" --

24 A, Yes.

25 O. -- is that correct? And then you answered the
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1 were going to go to the superiors there and

2 cost me my job, which was very odious. I'd
3 been there 22 years.

4 Q. We discussed the fact that there's nobody in

5 the community where you were living and

6 there's a playground right across the street

7 from your apatment, didn't we?

S A. That isn't even true. There's no playground

9 across from where I was living.
l0 O. Well, I discussed with you the fact that I was

11 concerned that you hadn't gotten help?

12 MR. GEHAN: Counsel, what is the

13 relevance of this? Is this just you're

14 bragging about ambushing my client?

l5 MR, ANDERSON: Well, I don't have to

l6 answer your question,

17 MR. GEHAN: Well, I object on the

18 basis of relevance,

19 MR. ANDERSON: He has to answer my

20 questions. If you've reviewed the flle and

21 you understood the contents of this case, you

22 would, So I'm going to ask the question,

23 BY MR. ANDERSON:

24 A. In any case, Mr. Adamson, we did talk about

25 the concerns that we had, and we were gonna --
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what we wanted to do with that, right?

Your concerns -- your concerns, as -- as I
understand it were about the -- my working at
a nursing home.
Okay. I asked you if you were still abusing

kids, didn't I?

f don't know that. Possibly. I don't
remember that.
And --

And f wasn't, if that's --
And do you recall indicating to me that you

had not been getting any help with that and

you weren't getting any treatment?

That was true.
And I told you I was concerned about that,

didn't I?

I don't know that.
And I told you that I felt in conscience I
felt you need to do something about this, that
you were living there alone and people didn't

know about your history?

No one ever came into that apartment before
you came into it that didn't belong there or
that was a minor or whatever in all the years

I lived there.

20

21 A.
22 a.
23

24 A.
25 0.
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MR. WIESER: Objection, foundation.

If you know,

MR. BRAUN: I concur,

I don't know anything about that.
BY MR. ANDERSON:

To your knowledge, has any official of the

Diocese of Winona ever reported what they knew

about what you did to kids as a priest to law

enforcement?

MR, BMUN: Objection, foundation,

You can answer if you know.

I don't know that.
(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR. ANDERSON:

In other words, it's correct that you're not

aware that any report has ever been made to

any law enforcement agency by any official of

the Diocese of Winona or the Archdiocese of

St. Paul and Minneapolis?

We just did that, didn't we?

I just have to make sure the answer is clear.

Is that correct?

Yes.

I'm going to show you a list of some other
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A. Okay. In any case, I know it became

unpleasant for you when I told you I felt I
was going to have to do something, didn't it?

A. Terriblyunpleasant.
a. And at no time did you or we raise our voices,

correct?

A. I don't remember. It was terribly odious, I
mean -- I mean to add that, and it cost me my
job. And there was no infractions, not even a
sour word ln my 22 years at that nursing home,
I never said a cross word to any of those
res¡dents, ever.

O. Well, let me ask you this, Mr. Adamson. Have

you ever spent a day in jail?

A. No.

A. Don't you think you should have?

A. No.

MR, GEHAN: Counsel, what is the

relevance of this? You're wasting my time.

Can we move thls along, please?

BY MR, ANDERSON:

To your knowledge, has any official of the

Archdiocese of St. Paul and Minneapolis ever

reported anything about what they knew you did

to kids to any law enforcement official?
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folks and this is going to be under a seal --

MR. FINNEGAN: No.

MR. ANDERSON: This isn't?

MR, FINNEGAN: This is a public

list.

BY MR. ANDERSON:

Okay. I'm going to show you an exhibit, I'm
just going to ask you some names of some other

individuals.

MR. GEHAN: Are you going to show us

a list?

MR, ANDERSON: No. I'm justgoing

to ask the name.

MR. GEHAN: Okay.

BY MR. ANDERSON:

Are you familiar with or have any information

that Sylvester F, Brown, now deceased, ever

1
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3
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5
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7Q.
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l3
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17

l8 sexually abused any youth?

19 A. Never heard of him.
20 O. Are you aware lf Fáther Jöséph Càshman

21 sexually abused any youth while a priest?

22 A. I don't know that.
23 O. Had you ever heard that?

24 A, Yes.

25 O. From whom and when?
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Just rumors.
Okay. From fellow priests?

Basically.
When, approximately?

In the L97Os, I would say vaguely. I don't
know that.

(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

BY MR. ANDERSON:

You were still in the Diocese of Winona at

that time you heard that?

Yes.

Louis G. Cook, he's now deceased. Had you

ever heard any information that he had?

No.

William D. Curtis, ever any information you

ever heard or became aware of that he had

abused?

No,

John Feiten, F-e-i-t-e-n, now deceased, had

you ever heard --

f knew him, never heard -- I saw his name on

the |ist. That he would abuse anyone, no.

And I'm reading from the list, so --

Okay.

14.
2Q.
34.
4Q.
54.
6

7

8

9

10 0.
11

12 A.
13 0.
14

r5 A.
16 0.
17

t8
1e A.
20 0.
21

22 A.
23

24 a.
25 A.

227

q uestion.

BY MR. ANDERSON:

O. James W. Lemon, anything on him?

A. No.

O. Leland Smith, anything you ever hear about him

or have any knowledge of him having abused?

A. No.

O. Robert H. Taylor, ever hear of him or get any

reports or hear rumors that he had?

A. Yes.

O. When did you first?

A. 198os. I don't know.
O. And what source?

A. Just priests talk.
O. And what did you hear them say?

A. I think that he approached kids or had college
kids living with him, suspicions, nothing
concrete.

O. On how many different occasions did you hear

information of that kind?

A. Don't know,
O. Were you still in the Diocese of Winona when

you heard these conversations?

A. Yes.

(Discussion out of the hearing of
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Richard H. Hatch, did you ever --

Rumors years ago. He was |et -- he had left
priesthood, I think, before I was ordained.
And when did you hear the rumors and was

that --
In early years, the late '5Os.

And was that from colleague priests that you

heard that --

Yes.

-- spoken? Do you remember what it was, the

nature of what it was you heard?

No.

Any other information pertaining to him and

potential --

I never knew him.
Ferdinand Kaiser, now deceased, Ever get any

information or hear any rumors or reports

concerning him abusing?

No.

20 A. Jaôk Krough, K:r-o:u-g-¡, ¿ç"t
or reports of him?

I never knew him.
Michael Kuisle, K-u-i-s-l-e, ever --

Never heard any reports about him.
MR. GEHAN: Let him finish his
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the coutt reporter)

BY MR. ANDERSON:

O. Did you ever receive any information about

other priests offending or rumors that they

had offended children while you were a priest

in the Diocese of Winona that we haven't

covered?

A. No. You mentioned some names there that I
said yes to, but I don't know any others.

O. Did you ever get any reports from any parents,

any kids or any source that any of your

colleagues who were clergy may have offended?

A. No.

O. Did you ever receive any information that one

of your colleagues at -- I think it was at

Immaculate Conception, Joseph Wajda, had

offended?

A. I knew that eventually.
a. Okay. While you worked with him, did you ever

receiVe any reþöits ôr suspicions that he had

some inappropriate conduct with kids?

A. I had suspicions.

O. What gave -- what rolled your suspic¡ons?

A. Because he spent a lotta time with children
and they were -- period.
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O. Did he have them coming in the back door of

the rectory?

A. Possibly.

O. Did you ever confront him with that?

A. No.

O. Did you ever do anything with that?

A. I mighta talked to another priest about that.
O. Who would that have been?

A. That would be Paul Clashiniak (ph) I think is
the right name, who was a senior priest who
was living with us at that time, and who had

tutored him or -- or been an aide to Wajda.

O. Any other suspicions or information that came

to you that raised suspicions concerning

Wajda?

A. Concerning what, please?

O. Concerning Joseph Wajda.

A. No.

O. Okay. What about any other priests of the

archdiocese, any other information come to you

or your attention that raised your suspicions

of sexual abuse?

A. No.

O. okay.
MR. ANDERSON: Hold on a moment,
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MR, GEHAN: Yeah, but as I

understand it, the question is, was there an

arrangement between me and the archdiocese and

he said he doesn't know or he hasn't heard of

anything.

MR. ANDERSON: If you want the door

open, that's fine, I'm just saying it's open.

MR, GEHAN: I -- you can call it

open if you want, I think it's a different

question, but --

MR. ANDERSON: All right.

BY MR. WIESER:

Mr, Adamson, I think that you testified that

you were assigned to St. Thomas Aquinas on

June 1st of 1976. Was that your testimony?

I think that's accurate.
And is it true that taking on an assignment in

June is a common practice?

Yes.

And that's what -- that was the case in 7976,

is that true?

That's the archdiocese and I was new to that,
I think it's true.
Had you completed your psychology training at

the University of Minnesota by then?
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(Discussion out of the hearing of

the court reporter)

MR. ANDERSON: I think that's all I

have. Thank you.

THE WITNESS: Excuse me?

MR. ANDERSON: That's all I have,

EXAMINATION

BY MR. WIESER:

a. Mr. Adamson, I have some questions for you

again just so that we're clear, My name is

Tom Wieser and I represent the Archdiocese of

St. Paul and Minneapolis,

Is it true that the archdiocese has

not made any arrangements to pay Mr. Gehan for

his appearance here today?

A. I don't know of any arrangements they made.

MR. ANDERSON: Well, weren't you

claiming a privilege on this when I asked?

MR. GEHAN: Actually, I think he was

-: yóú Wêre asking about ärrängemênts he had

with me.

MR, WIESER: Right,

MR. GEHAN: That's what I objected

to,

MR. ANDERSON: Payment arrangements.
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A. I don't think so. I think it was just ending.
f think I took my orals and things after that.
I'm not sure, Tom.

A. So I'm going to ask you some questions about

that 1976 and 7977 time period, so you're

clear with me about what time period we're

talking about?

A. okay.
a. Before t976 or 7977, did you tell anyone in

leadership at the Archdiocese of St. Paul and

Minneapolis that you had a sexual attraction

to young males?

A. No.

O. Again, with regard to that same time period,

did you tell Archbishop Roach that you had a

sexual attraction to young males?

A. No.

O. With regard to the same time period, did you

tell anyone at the archdiocese about reports

ln the DioceSê of Winona that you had molested

minors?

A. No.

O. Same time period, Did you tell Archbishop

Roach that there were repods in the Diocese

of Winona that you had molested minors?
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No.

Before 1976 or t977, are you aware of anyone

from the Diocese of Winona who told anyone in

leadership at the archdiocese that you had a

sexual attraction to young males?

No.

Again, the same time period, 1976 or L977 and

before that, are you aware of anyone from the

Diocese of Winona who told Archbishop Roach

that you had a sexual attraction to young

males?

No.

Before 7976 or L977, are you aware of anyone

from the Diocese of Winona who told anyone in

leadership at the archdiocese that you had a

sexual attraction to young males?

No.

Again, the same time period, before 1976 or

t977, are you aware of anyone from the Diocese

of Winona who told Archbishop Roach that you

had a sexual attraction to young males?

No.

And do you have any reason to believe that
Bishop Watters informed Archbishop Roach about

allegations of sexual abuse against you before

1

2

3

4Q.
5

6

7A..
8Q.
9

l0
11

12 A.
13 0.
14

15

16 A.
17

l8
1s o.
20

21 A.
22

23

24 0.
25

235

word. That never went across my desk or
through my hands, but the Diocese of Winona
paid some of those legal fees.

All right. Is it your understanding that you

had to repay those fees back to the Diocese of

Winona?

I'm still repaying them.
Okay. To the best of your knowledge, have any

of those fees been forgiven or not been

required by you to be repaid to the Diocese of

Winona?

I don't know that.
Okay. You testified previously about Jim

Fitzpatrick. When did you first become

acquainted with Mr. Fitzpatrick?

Well, I was a few years older than him and we
were both in education things in the diocese

and we were somewhat friends.
What year do you recall meeting Mr,

Fitzpatrick, do you recall?

I was ordained in '58. He was probably
ordained in, f 'm just guessing, s¡x years

later, '65, I'll say, I don't know.
Did you ever serye at the same parish that Mr.

Fitzpatrick did?

18 A. Today?
'19 a. Yes.

20 A. Yes.
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22

23

24

25 A-

5

6

7

I
I

l0
11

12

13

'14

15

l6
17

234

t976 or 1977?

A. No.

MR. WIESER: That's all the
questions I have. Thank you.

EXAMINATION

BY MR. BMUN:

a. Mr. Adamson, my name is Tom Braun. I
represent the Diocese of Winona. I just have

a few questions for you, okay?

To your knowledge, has the Diocese

of Winona provided funding for your attorney

who's present here today?

A. No.

A. And you gave previous test¡mony regarding

loans that had been procured through the

Diocese of Winona for your attorney's fees.

Do you remember that testimony?

You had previously borrowed money from the

Diocese of Winona for legal expenses

associated with sexual abuse cases, is that
right?

Tom, I don't know if "borrow" is the right

236

f A. We served togéther in Rochester.
2 Q. When was that?

3 A. That would have been in the mid-'6os, '65,
4 '66.
5 Q. For how many years did you serve together?

6 A. I think two.
7 Q. While you served together, did you reside in

I the same rectory?

9 A. No.

l0 a. Where did you live and where did he live?

11 A. I lived at Lourdes rectory and he lived at St.

12 Pius X rectory.
13 O. Did you consider yourself a friend of Mr,

14 Fitzpatrick's during that time?

l5 A. Well, he had asked me to do things -- he would
16 -- he taught at Cotter High School and he

17 asked me one time to give a whole school

18 retreat there and, you know, he was sort of in
19 charge of the religion department. And I gave

2þ thàt retreät. And he asked me to dó ä
21 vocations day at the school for the whole high
22 school when he was in charge of that, as I
23 recall, and I did that. So -- and we did some

24 golf together and the -- the -- the priests,

25 you know, I would see him fairly frequently.
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We were never close friends, f mean, as --
Did you socialize with him outside of meetings

with other priests or outings of other
priests?

Never individually. Never the two of us.

I believe you testified earlier that you were

in a supervisory role of him, is that right?

I was head of the religion department at
Lourdes High School and he was a faculty
member there.
How would you describe that working

relationship?

He was a good teacher and simultaneously
obnoxious.
Why do you say that?

He just was. He -- he was arrogant,
troublemaker from day one in the diocese.
Are you aware of any disciplinary actions that

were brought against Mr. Fitzpatrick while he

served in the Diocese of Winona?

Well, I -- I don't know that. I wasn't
involved with the diocese. I -- I told you

the things that went on that -- where f had

nieces and nephews involved and many other
families that I knew that the shenanigans that

239

Before the lawsuit was initiated, did any

official of the Archdiocese of St. Paul and

Minneapolis ever ask you why you were -- what

your history was in Winona that caused the

bishop of Winona to transfer you?

No.

Did any official of the archdiocese ever ask

you at the time you were assigned to St,

Thomas Aquinas or before whether you had a

sexual attraction to kids?

Never,

Did any of the officials of the archdiocese

ever ask you if your sexual misconduct towards

kids had ever been reported to anybody?

MR, WIESER: Objection to the form

of the question, assumes facts not in

evidence.

Repeat the question, please.

BY MR. ANDERSON:

Did any official of the archdiocese ever ask

you about whether -- what the bishop from

Winona knew about your history with kids?

No.

Have you ever met with Tom Wieser to discuss

your history?
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were going on at the parish where he lived.

O. Did you ever have any upsetting or difficult

conversations with Mr. Fitzpatrick?

A. No.

a. Had he ever confronted you about any alleged

abuse that he claimed that you perpetrated?

A. No.

O. Did Bishop Fitzgerald or Bishop -- did Bishop

Fitzgerald or Bishop Watters ever talk to you

about any concerns that Mr, Fitzpatrick

raised?

A. Never.

MR. BRAUN: I have nothing further.

MR. GEHAN: No questions,

RE-EXAMINATION

BY MR. ANDERSON:

O. Mr. Adamson, did anyone from the archdiocese,

any official ever ask you, once you were

assigned to the archdiocese, whether you had

sëxùälly molested or werê sexually attracted

to kids?

A. Well, when the lawsuits -- when that became
public, I don't know if they asked that or it
was evident or what, I don't recall any
conversations about that.
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A. Never met Tom Wieser till today.

a. Ever met with Andy Eisenzimmer?

A. I never met with him privately. f know who he

is.

O. Ever have phone conversat¡ons with him?

A. with Andy?

O. Andy Eisenzimmer.

A. No. I don't think -- none.

O. okay. Tom Wieser?

A. Never had a -- well, I don't think I ever had

a phone conversation with him, no,

MR, ANDERSON: That's all I have.

MR, WIESER: Nothing.

MR. BRAUN: Nothing further.

MR. GEHAN: Let's go home,

MR. LEANN: Off the video record

5:05 p.m.
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'l r,fHoMAS ADAMSoN, do hereby certify that I

2 have read the foregolng transcript of m y

3 deposition and believe the sam e to be true and

4 correct, except as follows: (Noting the page

5 num ber and llne num ber of the change or

6 acldition and the reason for it)
7

I
I

10

11
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14

15

16

17

18

19
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Subscribed to and sworn
before me thls _-- day

of ___, 2O14
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STÀTE OF MINESOIÀ
66

COUNTI OA BNSEY

I holeby ê€rtify that I leported the
deposiÈion of THOMÀS ÀDÀMSoN, on the 16th day
of May, 2014, j.n Rochest€r, Minnesotå, ând
that the ritsness was by mê first duìy swoln to
t€I1 Ehs wholê truth¡

IhÀt the t€stihony was tlanscrj.bed undet hy
dl¡sction and is a tlue record of the
testinony of the witn€ssi

That the cost of the origtnal has been chålged
to th€ palty who notlced the d€position, Ànd
that alt pårties Hho olderod copie! have been
ch6rgêd at the same late for such copiêsi

Ehât I an not a leLatj.ve or enploy€e or
attorney o! counsel of åny of th€ parti€!' or
a rêlatíve or ehployee of such atto.ney ol

thàt I åm not financially intelested in the
action and have no contracÈ with the parti.es,
sttorneys, o! pe!sons with an interest in the
action that affects or hss a substantial
t€ndency to aff€ct hy impartiality,

Thèt the right to read and sign the deposition
by the witness was not waived. and a copy wås
provided to him for his levie{i

WITNESS MY HÀND AND SEÀL THIS 26th
day of May, 2014.

cary f, Herhes
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FROM TTIE DESK OF

Thomas P Adamson

Box 3034
Eau Claire WI' 54702

October 26'2003

Most Reverend Bernard J Earrington
Bishop of Winona
Box 588
Winona MN 55987

Dear BishoP Harrington'

Kind greetings from Wisconsin'

I picture of what I will attemPt-

"ãìió"tt" 
with the ignorant and

].........yõu are a priest forever

to retain the status of

n life' I believe that'

homilies which for Years v "e'

As far as
became a
not frnish

lwaYs frnish the PraYers a

r noTy.

I have not missed PraYing

i'

would tell us: "There ma¡ attend daily Mass because

orwar, rere mar 
m"rt'*'l:,Y"iiitå:"

1e48?).
want to

ê**t6rf 41



10-26-03
Page2

It is probably only the genius of a John Paul II who could connect the mystery

ãf Erictraristãnd Rosary in such a profound way'

I alwaYs

i3ü,i*,o**u
g home. I did not mention that there are

many opportunities to pray wlh-residents-and their families. It is often at their

requästïnd involves people of all faiths'

Bishop,I hope the above iq okay and doesn't sou is easy to

;;rify:'ftni* u"vï"iËJÏ.#tdked wit4, liv d \üith' knows

where r shnd "oo""ioiolihe 
cetebration of i{as ry and the

Rosary.

d in the late L980's, Archbishop John
called all of it a "horrible trajedy"'

l{arriage Encounter Weekends (38 of them')

or profe any recrea
wai not might offe
be no co occaslon w
no exceptions since L984.
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f don't need to write anlhing further about my failures, my sins, the scandal
caused. The whole world knows about it and has been told such over and over.

O¡ffrnal over-all thought on my view of priesthood. Near the motel where I have
worked the past 1-6 years there is a VFW Club. Often after leaving at midnight
and also sometimes after golf, I would stop at the YF"W for a beer. Across one
whole wall in *^:,capital letters are these words - spaced over three lines:

FOR THOSE WHO FOUGHT FOR IT
FREEDOM HÁ.S A FLAVOR THE:
PROTECTED WILL NEVER KNOW.'

So many times I would reflect and substitute "PRIESTHOOD" for "FREEDOM.'
Priesthood is worth frghting for, has a genuine extraordinary flavor which those
who are not part of it will never know. ft becomes even more precious when its
exercise is restrained.

Some time befween thÍs evening and the next several years the Lord will call me
home. f trust he will find a less arrogant man, one more compassionate and
more prayerful than he would have found a few decades ago.

Thank you for visitng me, for your kindnesses, and for your continued prayers.

In Our Lord,

Thomas Adamson
P.O. Box 3034
Eau Claire, Wl 54702-3034"ft



DrocnsE olj ìØtxoNA
Offi"" "[ Th" Bishop PASToRÀL CTNTEN

October 9,2008

Thomas P. Adamson
Box 3034
Eau Claire,WI 54702

Dear Tom,

I want to thank you for your discernment following our recent meeting' Though I recognize

how difücult our conveisation was for you, please know that your apology fgt the pain

caused and the written letter of request for Iãicizationhave been received and are much

appreciated. You continue to be in my prayers in this ongoing journey.

As discussed during our meeting here at the Pastoral Center, this request for laicization and a

final decision from Rome will not be the subj

indicated that our meeting was confidential
honor that. Some of your close friends have

important that you understand I cannot be res

Under the priests pension Plan you will continue to receive the annual pension agreed upon

for Senior priests. Health and Dental Insurance coverage remains in place as well for the

remainder of your life.

The wonderful peace you will find from receiving the sacraments and talking with God is

immeasurable. I encourage you to continue t l do so and to be faithful to the practice of daily

player.

Sincerely yours in Christ,

Most Rev. Bernard J.

Bishop of Winona

Êtl,':,'

55 \rest Sunbo* Street ¡ PO Box 588 ' \Øinon"' MN 55987

'I"l"pho.r"' 507/454-4643 t Fax: 507/454-8106 . E-*"iI, bhu. .'g@Jo w-oxe t http'//***'Jo-'o'g



[unoffi cial translation]

CONCREGATION
FOR THE DOCTNTNN

OF THE F¿.TTTT

Dispensationfrom the obligations of sacred ordínation

Prot' no' 835/2004 
winona

Thomas Paul ADAMSON, a presbyter of this diocese, has humbly requested

a dispensation from all the obligations connected to sacred ordination'

After considering the report about the case prepared

by the Congregation for the Doctrine of the Faith

the Supreme Pontiff, Pope Benedict XVI

on March212009

assented to the requests of the above-mentioned priest

for the good of the Church, with the following instructions:

1. The rescript of dispensation must be communicated by the competent

ordinary to the petitioner as soon as possible:

a) Ittakes effect from the

b) The rescriPt inseParab

at the same time loss

right to seParate these two ele

refuse the second;

") If the petitioner is a religious, though, the rescript also grants a

dispensation from vows;
d) Inaddition, it also entaíls an absolution from censures to the extent that

this is necessary.

éfrtßf lol



2. Notification of the dispensation can be made either personally by the

ordinary himself or by his delegate, or by an ecclesiastical notary or by registered

mail. The ordinary must return one copy duly signed by the petitioner to testiff to
the reception of the rescript of dispensation and at the same time the acceptance of
what it prescribes.

3. Notice of the grant of the dispensation is to be noted in the baptismal

register of the petitioner's parish of baptism.

4. Regarding the celebration of a canonical marciage, if the case warrants it,

the norms which aie established in the Code of Canon Law are to be applied. The

ordinary is to take care, though, that steps are taken cautiously without public

announcement.

5. The ecclesiastical authority who is responsible for duly communicating

the rescript to the petitioner is to eamestly exhort him to paúicipate in the life of
the peoplå of God in -uno"r that coffesponds with the new condition of his life, to

be át the service of its edification, and so to show himself to be an upright son of
the Church. At the same time, however, the authority is to inform him of the

following:

a) The dispensed priest, by that very fact, loses the rights, dignities, and

ecclesiastical offices proper to the clerical state; he is no longer bound by the

other obligations connected with the clerical state;

b) He remaiãs excluded from the exercise of the sacred ministry, with the

exception of what is mentioned in canons 976 and 986, $2' Also, he cannot

de[vèr a homily. He can neither hold a directive office in the pastoral sphere

nor exercise the function of parochial administrator;

c/ Likewise, he cannot carry out a role in seminaries and in equivalent

institutions. He cannot exeicise a directive role in other institutions of higher

study which are dependent upon the ecclesiastical authority in any way;

d) But in other institutions of nigner study which are not dependent upon the

ecclesiastical authority, he cannot teach any theological discipline;

e) Moreover, he cannot hold a directive role or teaching position in academic

institutions of a lower level which are dependent upon the ecclesiastical

authority. The dismissed and dispensed presbyter is bound by the same law

with respect to teaching religion in institutes of the same kind which are not

dependent upon the ecclesiastical authority'



6. To the extent that it is possible, the ordinary is to take care that the new

condition of the dispensed presbyter not give scandal to the faithful. Nevertheless,

if there is danger of abusing minors, the ordinary can publicize the fact of the

dispensation and the canonical cause.

7. Moreover, at a suitable time, the competent ordinary is to make a brief
report to the Congregation about the notification once it has been accomplished;

and if there is ever any bewilderment of the faithful, he is to provide a prudent

explanation.

Notwithstanding anything whatsoever to the contrary.

From the Offrces of the Congregation on March 2,2009.

William Cardinal LEVADA
Prefect

* Luis Francisco LADARIA, S.J

Titular Archbishop of Thibica
Secretary

Day ofNotification

Signature of the Presb¡er as a Sign of Acceptance Signature of the Ordinary



FebruarY 10,2012

Dear Mr. Adamson:

After I leamed that you recently mov¡$ to Roche_s-ter, Minnesota to live, I contacted you

to meet with me #ffi;;iî;;h; Pi"""r" "rwinona 
todav' Februæv r0'20r2'to

communicate to Vo" á* 
""ncerns 

and expectations'

Asvouknow,theDioceseofWinonahasreceivednumerousallegations.ov-erthepast
sevãral decades that yo,u "o*Îit _"jr"r*i.;;-ual 

abuse agãn$ rãinotr in and wi'thout

the diocese. Many oithot" allegations are credible'

YouarealsoawarethattheDioceseofWinonahasbeensuedmanytimesbymultþle
;ä,rß;i:*åïäîî',ir5;i#:ifri$;i*";-;'ì;'toderéndclaimstodav
involving the sexui

GivenyourhistorY,Wo,attheDioceseof.Winona,viewyouaSapotentialthreattothe
safety of the "r'il¿'l" 

in ä*lttt""rs and in our parishes'

As a result, I have shared with you, and am writing in this retter to confirm' that from this

dav forward, you *itt rro, be welcom.äö"áiOtã t" 
' rveeY^ -- 

ffí.::t
äJöt'Jä';,,;il;il;t1't" the Diocese orwinona' 

-,+ 
pass' Ir

anv d,ioces^ n^t''ää t;tÑ hereinaftel will be ":T:* diocesan property' *iu-u" 
'

ffi *å"1åT1i'.l",*U:X*:î;i*îîi:iffii*ìi*Ëiiiäìãî":"i"l,"taketha,
course of action'

Your anticipated cooperation regarding

SincerelY Yours in the Lord,

Jn
tt lô¿!'/h

The Reverend Richard Colletti

Vicar General

Diocese of Winona

this matter is greatly appreciated'

lltY'rzt{
0+
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April 30, 1985

I'he Reverend Thomas P^ Adamson
Chuuch of the Risen Savior
1.501 East County Road 42
Ilur:nsvil1e, MN 55337

[)ear Father Adamson,

Prayerful congratulations to you as your 25th anniversary of ordina-
ti,on to the priesthood of Jesus Christ approaches !

I hasten to join the members of your wonderful family, your brother
priests here in the diocese of Winona and in the Archdiocese, and the rnany

of God's pilgrim people you have served as you give thanks and praise to God for
rvhat He has accomplished through your priestly talents and zeal these twentyfive
yeal's .

You know that the people you have taught and celebrated the Eucharist
ancl other Sacrarnents with share rny gratitude to you for your priestly commitnent.
lr4ay the Holy Spirit continue to guide and strengthen you as you reach one of
the i.nportant milestones in the life of every priest. Be assured of a special re-
nrembrance on Sunday, May 29th, and Tuesday, May 3L, the actual anniversary of your
ordination in St. Johnrs, Rochester.

I an very sorïy that I wonrt be able to share in the joy of the celebration
the rr,onderful people of the Church of the Risen Savior are planning for you on

l"tay 29th. That happens to be the date of the graduation here at the College of
St. Teresa; in addition, I have connitted myself to celebrate the Liturgy in Span-
islr rvjth the nigrant at Claremont that day at 6:30 prn. Were it not for these
impo,ssible conflict, f woulcl certainly be witir you on that inrportatt-c day.

I hope you are enjoying these lovely days of spring. Right now Irrn
busy preparing for the Chicago rneeting on the pastoral. Do ask the Holy Spirit
to gulde at least some of the'bishops and to let the rest of us know who they
are. It seens as if many, many amendments are being offered to the Srd draft.
As rve both know, it is impossible to please everybody!

With kindest personal greetings, a special blessing for your Silver
Jub.i.lee, and a request for your prayers, I remain,

FraternêlIy if¡ Christ,.
-¡.:,' . 

t¡;Ç*- j¡ L /affi-"'Bi.shop of Wj,nona

P.S. Irve heard that oners golf game improves the second 25 years! ft hasnrt been
true in ny case, at least recently. May it be in yours.

tjw
I



These are the cond.itions under which Reverend Thomas Adamson wÍll beallowed to continue to minister in the Archdiocese of ðàint paul andMinneapolis. Reverend Adamson agreeê that:
1- He will !.tg.no youth contact or çontact with youth groups. Anybreach of t'his agxeement will be non-negotiablè and wif f - mean tlre. immediate suspension of faculties and. return to the f{ínona Diocese.

2- He will not go to Ànoka County without Father Korf's permission.
3- He will not be in contact wíth Immaculate Conception parish incolumbia Heights without Father Korf's permission.

4. He witr continue to have and, see a spíiítual d.irector.
5- He witr-l continue to talk with Dr. ilose¡lh Gendren and Father Korf

and Archbíshop Roach have permíssion tó talk with Dr. Gendren.

6- He wíltr be an associate pastor for the foreseeable future.
7 - He will contÍnue t,o seê Father Korf on a regular basís. (Every

three or four weeks.)

CopÍes of this agreement will be on file in the priests personnel Office,Chancellorrs office, Archbishop Roach's officer and wíth Father Adamson.

3¿,r-trs

MARCH 16, 1983 COTTFfDENTIAI,

SPECTAL AGREEMENT BETþ]EEN ARCHBISHOP ROACH AND REVEREND THOMAS ADAMSON

ÀGREED TO BY:
Adamson Da
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lfovearber 25, 1âó4

å{everend Joseph C. Cashr¡âr¿
til¡rdes iltgh $chrrf
F.ochester, Ètinnesoca

Deer Farher tasirman,

0É¡1ng Èo f:he healrl¡ of FaÈher Adanso,n, I Êindtt necossery
to ûâlìe a chan6e au Cålêdonía so thaE he nay be able to recelrie
t'teÊtmenÊ at Ëhe ÞÍayo tltfric f.n Rocheotes. I thorefore aslc ymr
htndly fo sccept Èhe posltfon of E:recucive $ecretary of che Sclrocl
Dosrd of the CaÈhollc sctroo¡.o of Caledonía wittr irnedlate eharge of
St, FÍaryrs Grade School as tçell ae Loretto tlígh Sehool, effectf.vn
as of l{ortday, Noueraber 30.

I know Ëh6c Eld.B ig rettror shorü ûotf.ce, h¡t I hope einu
yù¡ rnay be able co arrar¡ge ttre transfer ån cufflclent cfuue. I én
Eure ghâË Fathêr Adamson wåll help yflr to oríenÉ yotu Ehfnking tn
regard Ëo sooe of ehe paf,tLcular problena which L am eure you våll
be aÞLe rÐ meet pÉudsntly and wf.eely,

Tou v¡i.Il Eake up restdence aÈ St' Jolmre r€cEory
poetrlcín of esslgr,anÉ Êhea€, but yotrr ¿cara1 poolËton wilL
9rrperÅntendent of Fg. $faryrs Grade $ehool. and laretco llågh
rr{.üh rosponeLbfltty for ctre execution of tho poltcy of the
ú¡8 âppro,.red by voce of the afulnletraelve board.

wleh eÌre
be ae
Sci¡ool
schooLæ

Ta¡ vrlll also have charge of Su. lùleholae Cln¡rch at Free-
burg to ftrnfeh them ¡.rlÈh tvfaes oa ãrndays and llolydaya of obllgar:i-on
as welL åg F'iret Frideys wtth ttx: prlvllege of btnaElon lf; neces*âry.
'Àhe errengqtrcnü whåolr wag nade rriËh Father Ada.mson rElll exuend Eo you.

tütth prê..y'ers for yrxrr succ€Bs àn tÏrfs nevr responaf.bLlrlty,
I remain

SlncereLy youls in Chrfer,

Dlshop r¡f i{lnona

cct I'lsgr. Alfred Frlsch, Preefdent of $chcol- Board
Father Tlr,addetre Derez{nak1
Father Donald T-caxy
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¡.f.NltES OF fi.5 Blst l-EtiNc Oî :l{5 PIÌSOÌ;:=L 3C¡.PJ; ÐI0::3E 9F LTÎ¡Cì¡.I.

r 'lt¡ê nec--!nã''rÈs cailc¿ to c:dêr Ìry.Chai:-aer. ?rocinsll. at ].,2:29 I/2 p.=.'r 't4e.y 20, Llll
ffi.r- st. Jo¡i's l-¡ Sochester. gishtp Hetter.s led'us'in prs¡re:. ÅÌl nesb¿rs pr¿set-..

=ffi.r'¿:rsignor 
gdua¡à'i1-ìein cF-ìe at L?:5r, p.z.

fi,dsson*is-havina"e-recurrinz problêní-É'Hel'il¡iv'Ro'"o'Bn-iristit¿te in'the e
, ri+:Hit{tFåË'íå¡5.;'äË*dd'l-ft"ffi-íiåfg,"jË=ii:ii¿ïi"i ¡= ä;iii;ä" t;;' ö' i" 

' n*

St. francis or. rep).:c'c.ihc ong'vho vou-Ld go the:re.

Æ
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iway 2I, I97S

I'¡te i{cver3rld lhÐulas P. 'Àdan¡son

-ths Ciru¡'cir of Sa[nl Lec
;tJ5¡ Uohlor¡ci' Àvenue
5t. Pa rrl , ivll{

i;i ar FaÈhcr: ^Éuanrsonr

l'he gi'abe anrl peace of'Goci Dur Father arrd tlre Lcrd Jeuus Cluisr:.¡e wlrh
you !

: -i :.1 - '- : T;rariks tcrrhr' progress report.' It is easy ro'lr¡rcierslario viny y.ou are
:F)'iuE.lo.resolve tlre qucst,ion aþoul a SpeciattsL UcrEificatê iu Couusk:Ilng

-: ." ":"'i++'1¡.'-':airci rtre ¡errialning. lcquirenre¡rts'.before lôu_-u¡ahe any dectslor¡s-. I ho'pe
.trlal Ïou recelve.the rieply you'feel .w.ill ue t¡elpful an,f'úirrir soÈiè'Êhiñ$'saE-

f. j- ìsfs;¡cry t:àn be worked out.wltii Bishop l(oach. Às !bü. ¡.r)ow, I ar;, i¡rore
t.. ,-.. -..i'"'¿- -.' : -: .:,. 'iirarr i'¿ilting' to tietp.in any .way' I.cÈn,.especially lrr regard Lo Blsr:cp Roach..
.:::.:: ."- .- - ': l; .'

h't tot conslcìerlng lhe request Lc join d Lear¡r [o glve'occastóltal 'lv:arriage

-.;riucunters in Ehe ciiocese oí W[nona, [l rs .ury cor¡vicllori thaL ð[ EI¡i.s li.rr¡e

onrr for Éhe..i¡unediate fuEure' you .shöuId oecline Lhe rnvliaiLor¡. Anci ' rhts
iDr. sc¡r¡eËlrilrg lli,c Lhe reason I'asked P¿¡ther Flola noE Ec Deccrle' rrtr,. clved in
o siir¡il¡r projeêt in. ths Clttes; ouvicusly, tirere is a greaL llliiere¡,¿¿ iLl

ür,e i-ir) cas-.:þ. Dut tile shrillaiiLy [ies. 'itr ¡h¡ [ our Ia¡' pc'ople . Ère ee!ily cDrr-
i:sgL:, evsrl v,¡iren Lirey sho'ulcintL oÉ. I ;,r-rovt i'cu Dre apP[ÈÈiative cÍ. täi-s
Ð;irs l.rrü I uor¡siciera Licn, -i :.

/
As the ordinarr'ons apþroacir aI[ of us ar,l dorrj:lhrg cur pïayers io¡ lhe'

:rpu¡rg rr:en r,+riro rvllL oe ordained çleacon, anci Ioe Fogal who .v¿ill b¡cbn¡e
Ð pfi:-s[.of ]esus Ch¡isl on lrlciay of this ttreel:.. ÀII oÍ'.us ¡tecd'th... rpecial
i¡etp oí Llr.c .iícly S¡riri.f as r.ve ccutl¡rue'lc lry Le De'--ori.u sairlls rn LlìJl
'rcr',1' crn¡ðrrcring nrl¡¡lslryr'lhe pasLoral care of Goi's. peePle; '

I uaþej r ou 4_{g- -errjoylng this "eBr1y" r}LIrr¡.rir'<I'i I i:aver¡'l founci !Lr¡¡s !Ð

lrur a golf ccurs" Jïlä1,--óut I a'ul'iioL Ùbu¡g lo'9ive r.rp hop:. ?Ér'traps -
rre uar¡ play nirre lbls surntuer; )B uiigh! ue loo ¡r¡uch ior ¡¡le -.

(
Þ

Wlth ¡:-incies I par sorn I gree tlng s
for .,'out irr,Sycrs, I ren,a ln

[o ] Du a ¡rci Fa lller l)clan' and a rl'qucs I

Fra re¡i¡aily u:r CiÌrl!.-

l1
¡
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((
CONFIDENTIÀL

DATE: January 26, L976

MEMO T0: Father ]ohn KinneY

FROM: Archbishop Roach

SUBJECT: Father Thomas Adamson

I received a call from Bishop Loras Watters on January 23 concernlng Father Thomas
Àdamson. Father Àdamsonrs period of residence and work ln the dlocese was to
have been completed thls January. For reasons whlch Bishop Watters was unwllling
to discuss on the telephone, butwhich he promlsed to share with me later, he is
asking that Father Adamson continue to work 1n the dfocese for another year or year
and a hal.f. He has communicaterl.that to Father Adamson. Bishop Watters is now
asking lf we will provlde a working situation for hfm. Bishop Watters assures me

that Father Adamson ls a good priest, who is a victim of a sltuation in WÍnona and
he feels that he would be much better off if he were to be outside the diocese for
at least another Year.

Father Adamson may very well call you before I return, or may very well caII me for
an appolntment. I would like to dfscuss this wtth you on my retum and I would
suggest thatwe keep 1t between ourselves, rather than sharlng ltwÍth the Personnel
Board, at least unttl I have an opportunity to talk to you.

I would recommend that we asslst Father Adamson durlng thÍs perlod. I assured
Blshop Watters that I would be glad to talk to hlm as soon as I had a chance to do

so.

EXHIBIT
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Itareh 12, ldl
Father Kennedy

Archbfshop Roach

I would grge you not to put f,ather Tom Àdamson in aparÍah close to the wfnona Dlocese. it ts preetJerythat problem that Blshop watters rs cõncãinea about.southeastern eectlon of the rftdn cttfes miy. be altright but r trrr$ anythLng in the gouthern part ofour dlocege would be dlsturbtng to giJhóp-watterE.

o
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